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Domes priekšsēdētāja sleja

Vasaras kontrasti
Šajā un aizvadītajā mēnesī esam izbaudījuši dažādus kontrastus un bieži 

esam pabijuši diametrāli pretējās situācijās. Esam priecājušies par karstu 
sauli un pēc laika jau sašutuši par ieilgušām lietavām un negaidīti aukstajām 
naktīm. 

Lauksaimniecībā redzam ļoti labu ražu un priecājamies par lielisko 
graudu un rapša birumu, bet pretī tam spītē nelabvēlīgie laika apstākļi ražas 
novākšanai un drauds graudu kvalitātei. 

Braucot pa novadu, redzam ļoti daudz veiksmīgu zemnieku saimniecību, 
skaisti sakoptas sētas lauku teritorijās un ciematos, ļoti labi iekoptus dārziņus 
un mazdārziņus. Piešķiram atzinības un veicināšanas balvas. Diametrāli 
pretējas sajūtas un darbības, kad ar administratīvo pārkāpumu protokolu 
veidlapām kabatās atrodam ar nezālēm un latvāņiem aizaugušās teritorijas, 
neapkoptās ceļmalas un grāvmalas, nekoptu un pamestu īpašumu.

No vienas puses sastopamies ar līdzcilvēku ieintere sē tību, atsaucību, 
iniciatīvu un piedalīšanos kopīgos sabiedrības pasākumos gan pēc 
jauniešu, gan senioru iniciatīvām, gan arī daudzdzīvokļu mājas kopējā 
apsaimniekošanā, lai labāk būtu visiem. Bet no otras puses sastopam 
indivīdus, kam nekas neinteresē, kuri nekur nepiedalās, iniciatīvas neizrāda, 
bet toties ir vareni kritizētāji un tikai sava labuma aizstāvji, teic, „es dzīvoju 
pirmajā stāvā, bet jumtu, lai labo tie, kas mitinās augšējā.”

Ar dažādiem kontrastiem sastopamies katru baltu dienu un vienmēr 
ceram un ticam, ka tās kontrastu pozitīvās un gaišās daļas ir krietni vairāk 
par negatīvo daļu.

Aivars Okmanis,  
Rundāles novada domes priekšsēdētājs

27.jūlijā pie Svitenes skolas notika Rundāles novada tradicionālā pensionāru balle „Vasaras viducī”, kas 
pulcēja tuvu 300 novada seniorus. Koncerta daļā uzstājās Latvijas Nacionālā teātra aktieri Zane Jančevska 
un Juris Hiršs, komponists Valdis Zilveris, kā arī novada amatierkolektīvi ar priekšnesumiem. Lustīgu 
ballēšanos nodrošināja grupa „Sikspārņi” no Skrīveriem.
/Foto: no Rundāles novada domes Sociālā Dienesta arhīva/

Novada domes sēdē pieņemtie lēmumi
Rundāles novada domes sēde notika 2012.gada 26.jūlijā, 

kur nolēma:
- Apstiprināt SIA „Investīciju risinājumu birojs” izstrādāto 

Tehniski ekonomisko pamatojumu „Ūdenssaimniecības 
infrastruktūras attīstība Rundāles novada Rundāles pagasta 
Saulaines ciemā”, investīciju projekta finanšu plānu un projekta 
pasākumu (komponenšu) sarakstu; nodrošināt Rundāles novada 
domes ieguldījuma daļu LVL 5648,76, kas sastāda 15% no 
projekta kopējām izmaksām un sagatavot un iesniegt iesniegumu 
ERAF finansējuma saņemšanai LVL 32 009,64; realizēt tehniski 
ekonomiskajā pamatojumā izstrādāto tarifu politiku, apstiprinot 
plānotos ūdenssaimniecības pakalpojumu tarifus; finansēt 
PVN nodokļu izmaksas izmantojot likuma „Par PVN nodokli” 
normu par priekšnodokļa atskaitīšanu; organizēt investīciju 
projekta pieteikuma sagatavošanu un projekta realizāciju, 
nodrošināt projektam nepieciešamās informācijas sniegšanu 
un cilvēkresursus atbilstoši prasībām, kas tiek izvirzītas ERAF 
finansējuma saņēmējiem; projekta realizācijai ņemt aizņēmumu 
Valsts kasē LVL 45 566 vai citā ekvivalentā valūtā uz 10 gadiem 
paredzot, ka pamatsummas atmaksa tiek uzsākta pēc 3 gadiem;

- Apstiprināt SIA „Investīciju risinājumu birojs” izstrādāto 
Tehniski ekonomisko pamatojumu „Ūdenssaimniecības 
infrastruktūras attīstība Rundāles novada Rundāles pagasta 
Viesturu ciemā”, investīciju projekta finanšu plānu un projekta 
pasākumu (komponenšu) sarakstu; nodrošināt Rundāles novada 
domes ieguldījuma daļu LVL 17407,16, kas sastāda 15% no 
projekta kopējām izmaksām un sagatavot un iesniegt iesniegumu 
ERAF finansējuma saņemšanai LVL 98 640,57; realizēt tehniski 
ekonomiskajā pamatojumā izstrādāto tarifu politiku, apstiprinot 
plānotos ūdenssaimniecības pakalpojumu tarifus; finansēt 
PVN nodokļu izmaksas, izmantojot likuma „Par PVN nodokli” 
normu par priekšnodokļa atskaitīšanu; organizēt investīciju 
projekta pieteikuma sagatavošanu un projekta realizāciju, 
nodrošināt projektam nepieciešamās informācijas sniegšanu 
un cilvēkresursus atbilstoši prasībām, kas tiek izvirzītas ERAF 
finansējuma saņēmējiem; ņemt aizņēmumu projekta realizācijai 
Valsts kasē LVL 140 418 vai citā ekvivalentā valūtā uz 10 gadiem 
paredzot, ka pamatsummas atmaksa tiek uzsākta pēc 3 gadiem;

- Iznomāt SIA „ZS Griezes” pašvaldībai piekritīga nekustamā 
īpašuma „Mežausmas” zemes vienības daļu 3,95 ha platībā 
lauksaimniecības vajadzībām;

- Noteikt, ka I. O. 2012.gada 1.augustā izbeidzās tiesības 
lietot viņam pastāvīgā lietošanā piešķirto nekustamā īpašuma 
„Mazīcēni” zemi, kas sastāv no zemes vienības 9,88 ha platībā; 
noteikt, ka nekustamā īpašuma „Mazīcēni” neapbūvēta zemes 
vienība 9,88 ha platībā piekrīt pašvaldībai un ierakstāmas 

zemesgrāmatā uz Rundāles novada domes vārda; piešķirt I. O. 
zemes nomas pirmtiesības uz Rundāles pagasta nekustamā 
īpašuma „Mazīcēni” zemes vienību 9,88, ha platībā uz 10 gadiem;

- Uzdot Rundāles novada domes izpilddirektoram sagatavot 
investīciju projektu par Pilsrundāles vidusskolas Svitenes 
struktūrvienības pirmsskolas izglītības grupu mācību procesa 
nodrošināšanu bijušajā Svitenes bērnudārza ēkā „Pagastmāja”, 
Svitenē, Svitenes pagastā, Rundāles novadā un organizēt 
iepirkuma procedūru līdz 2012.gada 10.novembrim; lūgt atļauju 
Pašvaldību un galvojumu kontroles un pārraudzības padomei 
aizņēmuma saņemšanai 2012.gadā investīciju projekta realizācijai 
pirmsskolas izglītības procesa nodrošināšanai bijušajā Svitenes 
bērnudārzā. Aizņēmuma summa precizējama pēc veiktā 
iepirkuma saskaņā ar tā rezultātiem;

- Apstiprināt papildināto Rundāles novada autoceļu un ielu 
finansēšanai paredzētās mērķdotācijas vidējā termiņa izlietošanas 
programmu 3 gadiem (ar papildināto programmu var iepazīties 
www.rundale.lv /Pašvaldība/Domes lēmumi);

- Piešķirt adresi „Latvāņi” Rundāles novada Rundāles pagasta 
adresācijas objektam nekustamā īpašuma „Latvāņi” apbūvei 
paredzētai zemes vienībai;

- Apstiprināt Rundāles novada domes saistošos noteikumus 
Nr.8 „Par grozījumiem Rundāles novada domes 2011.gada 
saistošajos noteikumos Nr.15 „Par Rundāles novada domes 
budžetu 2012.gadam”;

- Apstiprināt Rundāles novada domes 2012.gada saistošos 
noteikumus Nr.9 „Administratīvās atbildības noteikumi”;

- Atbrīvot no darba Rundāles novada speciālās pirmsskolas 
izglītības iestādes „Saulespuķe” vadītāju Līgu Valmieru no 
2012.gada 17.augusta;

- Atbrīvot no darba Rundāles novada pirmsskolas izglītības 
iestādes „Mārpuķīte” vadītājas Indru Konstantinovu no 2012.gada 
30.augusta;

- Piedzīt no R. K. bezstrīdus kārtībā izveidojušos nekustamā 
īpašuma nodokļa parādu Ls 64,78 (sešdesmit četri lati un 
78 santīmi), tai skaitā pamatparāds Ls 58,28 un nokavējuma nauda 
Ls 6,51; parāda piedziņu vērst uz parādnieka naudas līdzekļiem un 
tam piederošo kustamo un nekustamo mantu;

- Izīrēt Rundāles novada pašvaldības nekustamo īpašumu 
dzīvokli Nr.1. daudzdzīvokļu dzīvojamā mājā „Saulaine 23”, 
Saulaine, Rundāles pagasts, Rundāles novadā ar kopējo platību 
88m2, rīkojot nekustamā īpašuma īres maksas mutisku izsoli ar 
augšupejošu soli; apstiprināt īres maksas izsoles noteikumus;

- Izīrēt Rundāles novada pašvaldības nekustamo īpašumu 
dzīvokli Nr.27. daudzdzīvokļu dzīvojamā mājā „Saulaine 23”, 

Saulaine, Rundāles pagasts, Rundāles novadā ar kopējo platību 
67,5m2, rīkojot nekustamā īpašuma īres maksas mutisku izsoli 
ar augšupejošu soli; apstiprināt dzīvokļa īres maksas izsoles 
noteikumus;

- Anulēt ziņas par deklarēto dzīvesvietu Saulainē A.K., S.K., 
N.K., un I. Ģ.;

- Apstiprināt Rundāles novada teritorijas plānojumu 2012.-
2025.gadam;

- Izdot saistošos noteikumus Nr.7 “Par Rundāles novada 
teritorijas plānojuma 2012.-2025.gadam grafisko daļu un Teritorijas 
izmantošanas un apbūves noteikumiem”; 

- Ar Rundāles novada teritorijas plānojumu 2012.-2025.gadam 
spēkā stāšanos, zaudē spēku Rundāles novada domes saistošie 
noteikumi Nr.5 “Par Rundāles novada teritorijas plānojumu”, kas 
apstiprināti ar Rundāles novada domes 2009. gada 27.augusta 
lēmumu Nr.2. (prot.Nr.5.);

Nākamo novada domes sēdi plānots sasaukt 2012.gada 
29.augustā plkst. 9.00 

PAzIņojUmS 
par Rundāles novada teritorijas 
plānojuma 2012.-2025.gadam 

apstiprināšanu un saistošo 
noteikumu izdošanu

Rundāles novada dome paziņo, ka 2012.gada 26.jūlija 
domes sēdē (sēdes protokols Nr. 8.8.p.) apstiprināts Rundāles 
novada teritorijas plānojums 2012.-2025.g. un izdoti saistošie 
noteikumi Nr.7. „Rundāles novada teritorijas plānojuma 
2012.-2025.g. grafiskā daļa un teritorijas izmantošanas un 
apbūves noteikumi”.

Rundāles novada teritorijas plānojuma 2012.-2025.g. 
un Vides pārskata izstrādātājs: SIA „Reģionālie projekti”, 
Rūpniecības iela 32b-502, Rīga, LV-1045, tālr. 67320809, 
www.rp.lv.

Ar Rundāles novada teritorijas plānojuma 2012.-2025.g. un 
vides pārskata dokumentiem, informatīvo ziņojumu, atzinumu 
par vides pārskatu un informāciju par termiņiem monitoringa 
ziņojuma iesniegšanai var iepazīties Rundāles novada 
domes 2.stāvā (Pilsrundāle 1, Rundāles pagasts, Rundāles 
novads) un internetā mājas lapā www.rundale.lv. saitē 
http://www.rundale.lv/lv/pasvaldiba/teritorijas_planojums.htm
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DABAS RESURSU IzmANToŠANAS IESPĒjAS SoCIĀLAjĀ DARBĀ 

Rundāles novada domes Sociālā dienesta darbinieces 
pārmaiņu trenera, psihoterapeita Artura Šulca vadībā divas 
dienas – 2. un 3.augustā pavadīja mežā, Ķemeru Lielajā tīrelī 
un pie jūras, kur kopā ar kolēģēm no Iecavas (Latvija) un 
Pakrojas (Lietuva) pašvaldībām  20 cilvēku lielas grupas sastāvā 
mācījās izzināt praktiskas metodes darbam ar sociālo klientu 

priekšstatiem un bailēm dabas vidē, kā arī apguva praktiskus un 
sociālajā darbā noderīgus vingrinājumus, kuros tiek izmantoti 
dažādi dabas resursi. 

Aktivitātes notika semināra “Pārmaiņu radīšana, izmantojot 
dabas resursus darbā ar sociālā riska personām” ietvaros. Kā 
norāda semināra vadītājs A.Šulcs: „Klienta priekšstati ir faktors, 
kas neļauj viņam mainīt savu domāšanas un rīcības modeli, 
dažādas bailes ir sociālo mobilitāti bremzējošs un stindzinošs 
faktors un šie abi faktori bremzē formulēt un īstenot savā dzīvē 
sociāli pozitīvus mērķus un uzdevumus. Darbs dabas vidē rada 
iespējas klientam tikt pāri saviem personīgajiem priekšstatiem 
un dažāda veida bailēm, spēja vienu reizi pārvarēt savus 
priekšstatus un vienu reizi kontaktēt ar savām bailēm dabas vidē 
klientam rada iespējas šo pozitīvo pieredzi atkārtot arī sociālajā 
vidē: piemēram, nebaidīties meklēt darbu un saņemt vairākus 
atteikumus, u.c., turklāt indivīda iesaiste dabas vides uzturēšanas 
un sakopšanas darbos ļauj viņam ieraudzīt reālus sava darba 
rezultātus – un līdz ar to paaugstina klienta pašvērtību, ticību 
saviem spēkiem un spējām”. 

Semināra dalībniecēm pieredzējuša speciālista vadībā bija 
iespēja pašām izbaudīt netradicionālas psiholoģiskā darba 
metodes, kuras turpmāk izmantot darbam ar Sociālā riska 
personām, piemēram, palīdzot risināt krīzes situācijas. 

Sociālā dienesta darbiniece Sandra Upīte atzīst, ka, lai gan 
šīs divas semināra dienas bija atslodze no saspringtās darba 
ikdienas un pienākumiem, tomēr tas ir bijis milzīgs darbs arī 
pašam ar sevi un tāpēc nogurdinoši, bet ļoti, ļoti vērtīgi. 

Sociālā darbiniece Viesturu pagastā, Rundāles novada dome 
deputāte Laima Artimoviča atzīmē, ka seminārā pirmo reizi 
bijusi īstā purvā, kas gan bailes, atšķirībā no vairākām citām 
dalībniecēm, nav radījis, šis un arī iepriekšējie projekta ietvaros 

notikušie semināri caur praktiskām nodarbībām devuši iespēju 
paskatīties uz savu darbu no malas, Sociālā dienesta palīdzību 
ikdienā meklējošā cilvēku acīm, ir radies skaidrāks priekšstats 
par to, kur pašiem jāpiestrādā un ikdienas darbā jāuzlabo.

Rundāles novada domes Sociālā dienesta vadītāja Kristīne 
Brūvele stāsta, ka konkrētais seminārs ir jau piektais, kas notiek 
Latvijas-Lietuvas pārrobežu sadarbības programmas 2007-2013 
projekta „Psihosociālā darba uzlabošana, veidojot sadarbību 
starp sociālajiem dienestiem“ ietvaros, līdztekus pieredzes 
apmaiņas braucieniem, sociālā riska personām organizētajām 
nodarbībām dažādu sociālo prasmju apguvei un citām projekta 
aktivitātēm. 

Projekta mērķis – veicināt sadarbību starp projektā iesaistīto 
pašvaldību Sociālajiem dienestiem - ir pilnībā attaisnojies jau 
ilgi pirms projekta noslēguma – 2013.gada 31.jūlija. Sadarbība ar 
Lietuvas un Latvijas kolēģēm no Iecavas un Pakrojas pašvaldībām 
ir tik cieša, ka tas ir kā drošības spilvens un ir pilnīga pārliecība 
par to, ka jebkurā laikā un vietā var saņemt atbalstu un padomu, 
apmainīties ar pieredzi, kas ir tik būtiski Sociālajā darbā.

Rundāles novadā projekta ietvaros tiks organizēta Vasaras 
skola septembra sākuma, kā arī turpināsies eksperta konsultācijas 
sociālā riska personām. Tiks iekārtotas un aprīkotas arī vairākas 
telpas Sociālajā centrā Saulainē.

Kristīne Kosoja,
Projekta „Sociālais atbalsts” vadītāja

Projekta „Psihosociālā darba 
 uzlabošana, veidojot sadarbību 

 starp Sociālajiem dienestiem”  
(“Sociālais atbalsts”)  

Nr. LLIV-242

KĻŪSTI PAR PRoFESIoNĀLU 

DABAS VĒRoTĀjU!
Vai zinām cik stārķu ligzdu ir  

mūsu novadā, cik plašas teritorijas 
 apsaimnieko bebri, kāda ir mūsu mazo 

upju kvalitāte, cik aizauguši ir mūsu 
 upju krasti, cik latvāņu patiesībā 

 ir mūsu novadā?
Šo un citu informāciju mēs kopīgiem  

spēkiem varam savākt, ja iesaistīsimies 
 Sabiedriskā vides monitoringa 

aktivitātēs.

Sabiedriskais vides monitorings kādam var likties kaut 
kas sarežģīts un nesaprotams, bet patiesībā viss ir pavisam 
vienkārši - tā ir dabas vērošana, kas droši vien patīk daudziem, 
tikai šajā gadījumā novērojumi tiek pierakstīti, nevis paliek 
tikai mūsu prātos. 

Novērojumu dati vairāku gadu garumā dod iespēju sekot 
izmaiņām dabā, kas noder gan pašiem novērojumu veicējiem, 
gan dažādu jomu speciālistiem. 

Sabiedriskā vides monitoringa dati ir ļoti nozīmīgi mūsu 
novada vides apzināšanā un iespējamo izmaiņu identificēšanā. 
Svarīgi ir iegūt maksimāli pilnīgu informāciju gan par vides 
kvalitāti, gājputnu populāciju, gan latvāņu izplatību. 

Ja doties ārpus mājas šķiet apgrūtinoši, lieti noderēs 
ievāktie dati par lauku sētās ligzdojošajiem putniem.

Rundāles novada pašvaldība aicina ikvienu interesentu, 
kam interesē daba un tajā notiekošais, iesaistīties šajā 
programmā, piesakoties līdz 3.septembrim pie projekta 
koordinatores Rundāles novadā Ludmilas Knokas un projekta 
asistentes Kristīnes Kociņas, zvanot pa tālruni 63962236; vai 
rakstot uz e-pastu kristine.kocina@rundale.lv.

Lai sekmīgi organizētu sabiedriskā vides monitoringa 
norisi, septembra sākumā visi interesenti tiks aicināti uz 
kopā sanākšanu, lai izrunātu apsekojamās teritorijas, iegūtu 
metodiskos materiālus un uzskaites protokolus, kā arī 
praktiskus ieteikumus darba organizācijai.

Sabiedriskais vides monitorings tiek realizēts Latvijas – 
Lietuvas pārrobežu sadarbības programmas 2007.-2013. 
gadam projekta „„Īpaši aizsargājamo dabas teritoriju Zemgalē 
un Ziemeļlietuvā apsaimniekošanas uzlabošana, radot 
ilgtspējīgu pamatu dabas teritoriju saudzīgai izmantošanai 
un dabas vērtību saglabāšanai” (īsais nosaukums „Protected 
Areas”) ietvaros. 

Kristīne Kociņa,
Sabiedrisko attiecību speciāliste

Projekts „„Īpaši aizsargājamo 
dabas teritoriju  Zemgalē un 

Ziemeļlietuvā apsaimniekošanas 
uzlabošana, radot ilgtspējīgu 

pamatu dabas teritoriju saudzīgai 
izmantošanai un dabas vērtību 

saglabāšanai” Nr. LLIV - 316

IEGŪTAS jAUNAS zINĀŠANAS PAR ES FoNDU APGUVI
uzvedības modeļiem, izprotot to nozīmi saskarsmē un komandas 
darbā. Šā gada pavasaris tika uzsākts ar vairākām apmācībām 
par projektu vadību. 6. un 7.martā uzņēmējdarbības atbalsta 
punktā Bērstelē notika divu dienu apmācības, kurās piedalījās 
29 Rundāles novada pašvaldību un struktūrvienību darbinieki. 
Apmācību dalībnieki tika iepazīstināti gan ar projektu izstrādes 
pamatiem, gan paši iesaistīti projektu radīšanas procesā. 

13.aprīlī un 20.jūnijā notika apmācības par projektu finanšu 
vadību un risku izvērtējumu. Savukārt 7.jūnijā un 11.jūlijā 
Rundāles novada pašvaldības darbinieki piedalījās mācībās 
par prezentācijas prasmēm, konfliktu risināšanas stratēģijām, 
veiksmīgas komunikācijas pamatiem. Iegūtās zināšanās, kā 
vēlāk novērtējumu anketās atzina dalībnieki, noderēs gan 
darbā, rakstot un aizstāvot savu projektu konceptus, gan 
ikdienas saskarsmē. 

No 5. līdz 6.jūlijam Rundāles novada domes pašvaldības 
darbinieki devās labas pieredzes braucienā uz Rūjienas novadu, 
lai gūtu praktisku pieredzi par projektu ieviešanu citviet, dalītos 
pieredzē, novērtētu sasniegtos rezultātus. Rūjienas kolēģi bija 
sagatavojuši daudzpusīgu programmu, lai iepazīstinātu ar savu 
novadu un prezentētu realizētos ES projektus. 

Izvērtējot apmācību rezultātus un dalībnieku izteiktās 
vēlmes par padziļinātām mācībām par efektīvu komandas 
darba organizāciju, tika lūgts Sabiedrības integrācijas fondam 
akceptēt papildus mācības un pieredzes apmaiņas braucienu 
uz Ilūkstes novadu no 8. līdz 9.augstam. Arī šoreiz tika saņemts 
akcepts. Pateicoties veiktajiem grozījumiem, Rundāles 
novada pašvaldības darbinieki piedalījās trīs dienu papildus 
apmācībās. 

14.augustā notika mācības par vadības treniņu, izmantojot 
DiSC testu. 17. un 24.augustā notika divu dienu mācības par 
efektīvu komandas darba paaugstināšanu, kas ir viens no 
svarīgākajiem stūrakmeņiem veiksmīgā darba organizācijā, 
tostarp – projektu realizācijā. Mācību mērķis ir pēc iegūtajiem 
DiSC testa rezultātiem iezīmēt novada darbinieku kolektīva 
līdzdarbības attīstības iespējas.

Projekta aktivitātes tiks pabeigtas ar noslēdzošo semināru 
par projekta rezultātu izvērtēšanu, balstoties uz darbinieku 
aizpildītajām anketām pēc katrām apmācībām.  Kopējā 
noslēdzošajā seminārā katrs no dalībniekiem uzzinās par 
izteiktajiem priekšlikumiem un secinājumiem, kā arī tiks 
paziņots par turpmākām novada pašvaldības darbinieku 
kapacitātes stiprināšanas iespējām.

UzzIņAI
Projekta īstenošanas laiks: 10 mēneši (no 2011.gada 

novembra līdz 2012.gada augstam)
Projekta finansējums:16 480,30 lati (100% no Projekta finansē 

Eiropas Savienība ar Eiropas Sociālā fonda starpniecību).
Apakšaktivitāti administrē Valsts kanceleja sadarbībā ar 

Sabiedrības integrācijas fondu.
Kristīne Kociņa,

Sabiedrisko attiecību speciāliste

Rundāles novada pašvaldības kapacitātes stiprināšana 
(Projekta Nr. 1DP/1.5.2.2.3/11/APIA/SIF/021/52)

Rundāles, Iecavas un Pakrojas (Lietuva) sociālās darbinieces, 
šķērsojot pārbaudījumu taku 3.augustā.

Attēlā: Nauris Brūvelis, Viesturu pagasta pārvaldes vadītājs, 
Kristīne Brūvele, Sociālā dienesta vadītāja, Laima Artimoviča 

un Sandra Upīte, Sociālā dienesta darbinieces, un Zinta Baltiņa, 
Bāriņtiesas un Dzimtsarakstu nodaļas vadītāja, apgūstot 

projektu rakstības pamatus 6.martā Bērstelē /Foto: K.Kociņa/

Kopš 2011.gada 1.novembra Rundāles novada 
pašvaldība uzsāka īstenot projektu „Rundāles novada 
pašvaldības kapacitātes stiprināšana”, ko 100% finansē 
Eiropas Savienība ar Eiropas Sociālā fonda starpniecību.

Projekta mērķis bija panākt aktīvu un kvalitatīvu līdzdalību 
ES struktūrfondu un citu finanšu instrumentu finansēto 
aktivitāšu ieviešanā. Tā ietvaros tika organizēts pētījums „ES 
fondu un pārējās ārvalstu finanšu palīdzības instrumentu 
iespējas Rundāles novada attīstībai, saskaņā ar Attīstības 
programmas 2012.-2018.gadam izvirzītajām prioritātēm”, 
kā arī veiktas apmācības par ES un citiem ārvalstu finanšu 
instrumentiem, iesaistot pašvaldības struktūrvienību un nodaļu 
vadītājus, darbiniekus, nozaru speciālistus. 

Pateicoties veiktajam pētījumam par ES fondu un pārējās 
ārvalstu finanšu palīdzības instrumentu iespējām Rundāles 
novada attīstībai, Attīstības programmas 2012.-2018.gadam 
rīcības plānam ir ne tikai rekomendējošs raksturs, bet skaidri 
pārredzama shēma ārējo finanšu resursu piesaistīšanai, kas 
daudzkārt atvieglos darbu, gatavojot jaunus projektus un 
plānojot budžetu turpmākiem gadiem. Pētījumu veica firma 
„Baltic Consulting”, kas tika izraudzīta izsludinātā iepirkuma 
rezultātā. Ar pētījumu iespējams iepazīties -> www.rundale.lv  
/Aktuālie Projekti/ Rundāles novada pašvaldības kapacitātes 
stiprināšana

Kopumā projekta aktivitātēs piedalījās 44 Rundāles novada 
darbinieki, kuri paplašināja savas zināšanas par ES fondu 
projektiem, iegūstot gan jaunas zināšanas, gan pieredzi Eiropas 
Savienības fondu projektu izstrādē, plānošanā un realizācijā. 

Pērnā gada novembrī tika organizēts mācību kurss „Vadības 
treniņš izmantojot DiSC testu”. 24 pašvaldības darbinieki 
iepazina savu un citu uzvedības stilus un to izmantošanu 
motivējošā sevis un citu vadībā. Pēc mācībām dalībnieki atzina, 
ka minētajā treniņā guvuši zināšanas par savu un kolēģu 
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STRĀDĀjAm NoVADĀ
Intervija ar Rundāles Aptieka1 īpašnieci Līgu Tauriņu

„Mēs dzīvojam citā laikā un 
ritmā,” teic Rundāles Aptieka1 
īpašniece Līga Tauriņa, „sevi 
netaupām un „izžmiedzam”. 
Vecā gājuma cilvēki nesaprot, kā 
mēs varam būt noguruši sēžot 
pie datora vai veicot citus biroja 
darbus. Teic, tas jau nav lauku 
rakt.
Tomēr intelektuālais darbs ir ļoti 
smags un pēc astoņām un vairāk 
stundām darba, patstāvīgā 
stresa, mūsdienu cilvēks gluži 
vienkārši sevi izdedzina.”
Attēlā: Rundāles Aptieka1 
īpašniece Līga Tauriņa 
/Foto: K.Kociņa/

Bijusī rīdziniece Līga Tauriņa nu jau divus gadus sekmīgi vada 
Rundāles aptieku1. Daudzu pilsrundāliešu iecienītā aptiekārīte 
vienmēr atradīs laiku aprunāties, sniegt kādu padomu. 
Farmaceite pēc aicinājuma Līga uzskata, ka aptieka ir „dvēseles 
labotāja”, jo vārdi gan nomierina, gan ārstē. 

„mammu, es būšu ārste”
„Mans bērnības sapnis bija kļūt par ārsti,” atceras Līga, 

„māsas iedrošināta, kopš trīspadsmit gadiem sāku strādāt 
P.Stradiņa slimnīcā par sanitāri.” Darbs onkoloģijas nodaļā pie 
vēža slimajiem meiteni nav biedējis. 

Tieši tad viņa sapratusi, ka tas ir īstais, ar ko gribētos 
nodarboties nākotnē. Pēc vidusskolas beigšanas Līga stājusies 
Stradiņa universitātē. Diemžēl, sacerējuma rakstīšana, kas 
tobrīd bijusi neatņemama iestājeksāmenu sastāvdaļa, izrādījies 
pamatīgs klupšanas akmens. 

„Ķīmiju nokārtoju bez problēmām, bet ar sacerējumu netiku 
galā. Laikam problēma tajā, ka esmu diezgan pragmātisks 
cilvēks, man nav romantiskās domāšanas,” spriež Līga. Juku 
laikos, 1991.-1992.gadā, universitātē maksas grupas neesot bijis. 
Par laimi, tas bija arī pirmais gads, kad tiem, kas bija palikuši zem 
svītras, piedāvāja stāties Farmācijas fakultātē. Tas arī noteicis 
Līgas tālāko ceļu.

Pēc piecu gadu mācībām, sekoja trīs gadu farmaceita – 
mācekļa darbs, pēc tam eksāmens. Šobrīd Līga sasniegusi 
pilngadību savā nozarē, aiz muguras 18 gadi farmācijā.

Darbu Rundāles aptiekā1 Līga uzsāka 2010.gada 6. decembrī. 
Iepriekšējā Līgas priekšniece Sigita Čulkstena piedāvāja Līgai 
pārņemt Dzirciema aptiekas filiāles uzsākto darbu Pilsrundālē. 
Ar izvēli pārnākt no Rīgas uz dzīvi laukos, Līga ir apmierināta. 
Lielākais prieks esot par bērniem, kuri vairs it nemaz negribot 
uz Rīgu. 

„zāles nav desa vai siers”
„Latvijā cilvēks uzskata, ka zāles ir kaut kas līdzīgs desai vai 

sieram,” ar savām pārdomām un novērojumiem par šā brīža 
situāciju medicīnā dalās Līga, „mūsdienu cilvēks atrod simtiem 
attaisnojumu, lai neietu pie ārsta – nav laika, nav gribēšanas, bail 
utt. Un tad sākas pašārstēšanās. Pats kaut ko izlasa internetā, 
pakonsultējās pie ģimenes vai draugiem, aiziet uz aptieku, pats 
sev nosaka šķietamo diagnozi. Eiropā šāda pašārstēšanās prakse 
ir nepieņemama. Pacients ar simptomiem, pirmkārt, griežas pie 
ārsta, kurš nosaka diagnozi. Ārsts strādā ciešā kontaktā ar savu 
farmaceitu, kurš savukārt kopā ar ārstu sastāda zāļu lietošanas 
grafiku. Latvijā situācija ir ačgārna, jo netiek kontrolēts zāļu 
patēriņš.”

Pašārstēšanās dēļ ārstiem šobrīd esot grūti uzstādīt 
diagnozes, jo pacienti nereti aizmirst pat zāļu nosaukumus, ko 
lietojuši. Liela atbildības daļa par ačgārno situāciju guļas uz pašu 
aptiekāru pleciem: „Farmaceiti izsniedz recepšu zāles, kaut darīt 
to nedrīkst. Bet dzīvot grib visi. Latvijā ir par daudz aptieku, 
šobrīd uzskaitās 800, kaut uz iedzīvotāju daudzumu pietiktu ar 
kādām 500, tāpēc arī notiek nemitīga cīņa par izdzīvošanu.” 

Salīdzinājumam Līga min faktu, ka Eiropā vidēji uz 8000 
iedzīvotāju ir viena aptieka, kurā strādā farmaceitu kolektīvs 20 
cilvēku sastāvā. 

Farmaceits - pieprasīta profesija
„Farmaceits ir pieprasīta profesija”, atzīst Līga, „tā ir arī 

interesanta un labi pelnoša.” Šobrīd Latvijas darba tirgū trūkstot 
speciālistu ar farmaceita izglītību. Pēc augstskolas beigšanas 
paveras plašas iespējas – aptiekās, zāļu ražošanas firmās, 
laboratorijās, zāļu lieltirgotavās, slimnīcās, poliklīnikās vai arī 
atverot savu aptieku, kā to izdarījusi Līga. 

 „Es ieteiktu jauniešiem pēc vidusskolas beigšanas rūpīgi 
apsvērt nākotnes plānus. Varbūt 18 gados farmācija var šķist 
arī ne pārāk interesanta profesija, tomēr tās piedāvātās iespējas 
ir lielas. Ja kādam Pilsrundāles vidusskolas beidzējam rastos 
interese, es labprāt pastāstītu vairāk, pakonsultētu par tālākām 
mācību iespējām.”

„Svešā zemē tu vienmēr būsi svešs”
Jau divus gadus Līga ar ģimeni aktīvi piedalās Rundāles 

novada svētku gājienā. Gājienam gatavojas mēnesi iepriekš, 
lielajā ģimenes kopsapulcē vienojas par kopējo noformējumu. 
Tad sākas atbilstoša tērpu piemeklēšana.

Iepriekšējā gada gājienā Rundāles Aptieka1 komanda 
guva atzinību par vizuāli interesanto noformējumu – Līga bija 
viduslaiku zāļu sieva, Līgas vīrs – mūks ar zāļu mēģeni, abi dēli – 
zāļu bērni. Pēc tērpiem braukuši uz Rīgas Kinostudiju. 

Rundāles Aptieka1 Rundāles novada svētku gājienā pirātu 
tēlos 2.jūnijā /Foto: K.Kociņa/

Šogad, sasaucoties ar novada svētku devīzi par dažādiem 
transportlīdzekļiem, Līga ar ģimeni bija tērpusies kuģojošo 
pirātu tērpos, iegūstot pēc žūrijas vērtējuma svētku gājiena otro 
vietu.

Jautāta - vai tik liels ieguldījums attaisnojas, Līga teic, ka 
pietiekot tikai vienreiz pamēģināt, lai āķis būtu lūpā: „Tas ir forši, 
kad ej pa ielu, Tev nāk cilvēki klāt un saka, ka paticis. Un tā sajūta, 
kad Tu es pašā gājienā, tā piederības izjūta novadam ir lieliska.”

„Vispār es uzskatu, ja esam atnākuši dzīvot Rundālē, mums ir 
jāatbalsta savs novads, jāparāda, ka mēs šeit dzīvojam,” turpina 
Līga, „novada svētki un gājiens tā ir lieliska tradīcija, kuru ar 
nepacietību gaidām katru gadu. Jau tagad sākam runāt, ko 
varētu darīt nākamgad.”

Līga sevi uzskata par patriotu, jo esot gluži vienalga, kurā 
novadā dzīvojam, galvenais, ka dzīvojam Latvijā. „Mūsu nacionālā 
īpatnība ir kritizēšana, esam neapmierināti ar politiku, iekārtu, 
situāciju. Tikai nereti aizmirstam, ka mēs paši veidojam Latviju 
un katram jāspēj atbildēt nevis uz jautājumu - „Ko Latvija man 
devusi”, bet gan - „Ko Tu pats esi izdarījis, lai būtu labāk?”. Man 
žēl to cilvēku, kuri spiesti doties darba meklējumos uz ārzemēm, 
jo svešā zemē tu vienmēr būsi svešs.”

Skrējiens pēc lielā rubļa
Mūsdienu latvietis esot diezgan kūtrs, vēlēšanu vietā 

priekšroka tiek dota televizoram un čipsiem: „Es ar izbrīnu 
klausos, ka vēlēšanās piedalījušies 60% balsstiesīgo, ko tad 
darīja pārējie 40%? Nav jau nekad tā, ka nav par ko balsot, izvēle 
ir vienmēr. Tikai mēs nez kādēļ izlemjam labāk palikt malā un 
nedarīt neko.”

Līgasprāt, politiskā kūtruma un patriotisma apsīkuma cēloņi 
meklējami juku laikos: „1991.gadā mēs gājām uz barikādēm, 
bijām piepildīti ar dzimtenes mīlestību. Pēc tam pēkšņi iegājām 
attīstītajā kapitālismā un sākās dzīšanās pēc lielā rubļa. Šī 
skrējiena laikā mēs esam pazaudējuši tādas pašsaprotamas 
lietas kā cilvēcību un mīlestību pret apkārtējo pasauli. Mēs it kā 
daudz ko ieguvām, bet arī daudz ko pazaudējām. Aizmirsām par 
palīdzību kaimiņam, iejūtību.”

Pirmajā vietā - sirds un asinsvadu slimības
Rundālē, tāpat kā visā Latvijā un Eiropā, gan pēc zāļu 

patēriņa, gan mirstības cēloņiem, pirmajā vietā ir sirds un 
asinsvadu slimības, un šīs saslimšanas, diemžēl, konstatē arvien 
jaunākiem cilvēkiem. Būtisku lomu šeit spēlē gan iedzimtība, 
gan dažādi kaitīgi ieradumi - smēķēšana, neveselīgs uzturs, 
mazkustīgs dzīvesveids, kas ļoti būtiski paaugstina sirds slimību 
risku. 

„Tā ir kompleksa problēma, kurai ir nepieciešams komplekss 
risinājums,” savās pārdomās dalās Līga, „pārāk lielu lomu 
mūsu ikdienas uzturā ieņem dažādas saldās limonādes un 
čipsi. Pēdējos gados ir vērojami dažādi centieni no valdības 
puses problēmas risināšanā, aizliedzot skolās tirgot noteiktus 
produktus. Tomēr, manuprāt, tas ir nepietiekami. Ir jāaudzina 
jauna paaudze, kura skaidri apzinātos neveselīgā dzīvesveida un 
uztura radītās sekas.”

Kristīne Kociņa,
Sabiedrisko attiecību speciāliste

Interesanti fakti par aptieku 
vēsturi Latvijā*

	Pirmie ieraksti par pirmo aptieku viduslaiku Livonijā 
un Baltijā datējami ar 1357. gadu;

	Pirmā aptieka „Lielā aptieka” jeb „Rātsaptieka” 
atradusies Rīgā, domājams, ka Rātslaukumā blakus 
Rātsnamam;

	Viduslaikos aptiekas bija svarīgs civilizācijas faktors, 
kur nodarbojās ne tikai ar zāļu gatavošanu;

	Visas koloniālpreces, spēļu kārtis, dārgus alkoholiskus 
dzērienus, garšvielas, konditorejas izstrādājumus 
pilsētniekiem pārdeva aptiekas, tāpat tabaku, pīpes, 
vēlāk arī tur vārīja ziepes, lēja sveces, reizēm pat 
gatavoja šaujampulveri, piegādāja pilsētas iestādēm 
kancelejas preces – papīru, tinti, pergamentu, 
zīmoglaku.

* Arnis Vīksna “Vecās aptiekas”, Rīga, “Zinātne”, 1993.gads

RIT DARBI PIE GĀjĒjU CELIņA 
PILSRUNDĀLĒ IzBŪVES

Jau vairākus gadus ir mēģināts risināt gājēju celiņa 
neesamības problēmu, uzlabojot satiksmes drošību 
Pilsrundāles ciema iedzīvotājiem, jo īpaši Pilsrundāles vidus-
skolas skolēniem.

„Tā 2010.gadā tika sagatavoti un iesniegti četri projektu 
pieteikumi, tai skaitā „Satiksmes drošības uzlabošanas 
pasākumi Pilsrundālē” Eiropas reģionālās attīstības fonda 
līdzfinansētā projekta apakšaktivitātē „Satiksmes drošības 
uzlabojumi apdzīvotās vietās ārpus Rīgas”. 

Diemžēl, pieteikums netika atbalstīts augsto izmaksu 
dēļ. Atbalstu guva projekti „Satiksmes drošības uzlabošanas 
pasākumi Svitenē”, „Satiksmes drošības infrastruktūras 
uzlabošana Saulainē” – projekti noslēgušies, kā arī „Gaišs 
ceļš uz skolu Bērstelē” – projekts tiek realizēts,” atzīmē Aivars 
Okmanis, Rundāles novada domes priekšsēdētājs.

Darbs pie gājēju celiņa projekta izveides tika turpināts 
šogad sadarbībā ar AS „Ceļa inženieri”, pārveidojot un 
uzlabojot tehnisko projektu, izmaksu samazināšanas nolūkā, 
sadalot to divās kārtās. 

Jūlija Rundāles novada domes sēdē deputāti apstiprināja 
sagatavoto lēmumprojektu par budžeta grozījumiem, 
lai piešķirtu līdzekļus no neparedzētiem izdevumiem un 
papildus ieņēmumiem gājēju celiņa izbūves pirmajai kārtai 
no Rundāles novada domes līdz Pilsrundāles vidusskolai.

Iepirkuma procedūras rezultātā par uzvarētāju atzīta 
firma SIA Šons ar kopējo līguma cenu 50 110.2 Ls (bez PVN). 

Projekta otro kārtu – gājēju celiņa izbūvi no Pilsrundāles 
vidusskolas līdz Rundāles pilij – plānots veikt vēlākā laika 
posmā, kad tam tiks atrasti finanšu līdzekļi.

Kristīne Kociņa,
Sabiedrisko attiecību speciāliste

AICINĀjUmS RUNDĀLES NoVADA 
UzņĒmĒjIEm!

Pastāstiet par sava uzņēmuma vēsturi, darbību, 
izaicinājumiem un panākumiem!

Zvaniet vai rakstiet: kristine.kocina@rundale.lv; 
Tālr. 63962236

(Kristīne Kociņa, SA speciāliste)
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Cienījamie izglītības 
darbinieki!

Esat laipni aicināti uz Rundāles novada Pedagogu 
augusta konferenci 30.augustā plkst. 10.00.

Saulaines profesionālajā vidusskolā!
Programmā: darba virzieni jaunajā mācību gadā 

un pārskats par paveikto, informācija par pedagogu 
tālākizglītību; apbalvošana un koncerts.

Vairāk informācijas pie speciālistes izglītības un 
IT jomā Zinaidas Sparānes, tālrunis:  63962236; 

e-pasts - zinaida.sparane@rundale.lv

GATAVojoTIES jAUNAjAm mĀCĪBU GADAm

SAULAINES PRoFESIoNĀLAjĀ 
VIDUSSKoLĀ

2011./2012.mācību gadā Saulaines Profesionālā 
vidusskola sagatavojusi 70 jaunos speciālistus ar vidējo 
profesionālo izglītību: 18 automehāniķus, 14 sekretāres, 
9 lauku īpašuma apsaimniekotājus, 15 viesmīlības 
speciālistus un 14 ēdināšanas pakalpojumu speciālistus. 
Daļa beidzēju darbavietas jau atrada kvalifikācijas prakses 
laikā. Ir audzēkņi, kuri turpinās izglītoties Lauksaimniecības 
akadēmijā.

Šajā mācību gadā 1.kursā uzņemam pamatskolas 
beidzējus, kuri vēlas apgūt iepriekš minētās profesijas. 
Piedāvājam arī iespēju apgūt profesiju vidusskolas 
beidzējiem līdz 25 gadu vecumam – klientu apkalpošanas 
speciālistu un pavāru. Šīs profesijas izvēlējāmies pēc darba 
tirgus piedāvājuma. Audzēkņiem ir iespēja saņemt ESF 
stipendiju, kuras apmēru nosaka sekmju vidējais vērtējums 
katru mēnesi.

Mācības uzsāksim atremontētās telpās, mācību kabineti 
būs ar jaunu aprīkojumu. 2011.gada 1.decembrī pabeidzām 
mācību korpusa energoefektivitātes paaugstināšanas 
projektu. Kā rezultātā tika nosiltināts viss mācību korpuss, 
jumti, nomainīti logi un ārdurvis. 

Tika realizēts arī ERAF projekts par mācību aprīkojuma 
modernizāciju un infrastruktūras uzlabošanu izglītības 
programmā „Lauksaimniecība”” un individuālo pakalpojumu 
izglītības programmās – „Ēdināšanas pakalpojumi ”un 
„Viesnīcu pakalpojumi”. 

Projekts šobrīd ir gandrīz pabeigts, vēl jāveic aprīkojuma 
iepirkumi. Projekta rezultātā tika pilnībā renovēts viss 
mācību korpuss (izņemot sporta zāli, kam nomainīta tikai 
apkures sistēma). 

Mācību korpusam nomainīta apkures sistēma, ūdens un 
kanalizācijas sistēmas, elektrības instalācija, kā arī ierīkota 
ugunsdrošības sistēma.

Veikts kosmētiskais remonts pilnīgi visās telpās, 
gaiteņos un vestibilā. Kapitāli izremontēti ir ķīmijas, fizikas, 
matemātikas, informācijas centra (bibliotēkas) un divi 
informātikas kabineti. 

Visi šie kabineti būs iekārtoti ar jaunām mēbelēm 
un aprīkojumu. Tika labiekārtota arī skolas galvenā 
ieejas apkārtne, ieklāts bruģis, uzstādīti soliņi, ierīkots 
apgaismojums un veikta apzaļumošana.  

Attēlā: Rekonstruētajā lauksaimniecības 
laboratorijas ēkā ar angāru atradīsies mācību telpas un 

metināšanas darbavietas 
/Foto: no Saulaines Profesionālās vidusskolas arhīva/

ERAF projekta ietvaros ir rekonstruēta no skolas esošā 
lauksaimniecības laboratorijas ēka ar bloķēto angāru. Šeit 
būs iekārtota un aprīkota mācību telpa ar palīgtelpām, kā arī 
angārā izvietotas desmit visa veida metināšanas darbavietas. 
Angārā izvietosim arī iegādāto jauno lauksaimniecības 
tehniku un aprīkojumu, lai nodrošinātu lauksaimniecības 
izglītības programmu kvalitatīvāku apguvi.

Jānis Beķeris,
Saulaines Profesionālās vidusskolas direktors,

Iveta Marušēna,
Saulaines Profesionālās vidusskolas direktora vietniece 

mācību darbā 

PILSRUNDĀLES VIDUSSKoLĀ UN STRUKTŪRVIENĪBĀS
Pavisam drīz beigsies vasaras brīvlaiks un skolēni atkal dosies 

uz skolu. Ļoti ceru, ka šajos trīs mēnešos bērni ir paspējuši gan 
atpūsties, gan pastrādāt.

Kas tad noticis skolās pa šo laiku?
Pilsrundāles vidusskolā pa vasaras mēnešiem ir 

veikti daudzi svarīgi darbi:

 sagatavots un iesniegts pašnovērtējums un pārējie 
dokumenti Mūzikas un mākslas skolas un tajā realizēto 
izglītības programmu akreditācijai;

 noslēgts ES Mūžizglītības programmas Comenius līgums par 
21000 EUR, kura ietvaros tiks izveidots mūzikls, kā arī skolēnu 
grupai, kas piedalīsies tā izveidē, būs iespēja doties uz kādu 
no Eiropas valstīm, jo mūsu sadarbības projekta dalībnieki ir 
skolēni no Polijas, Vācijas, Turcijas un Spānijas;

 tā kā Rundāles novada dome ir noslēgusi sadarbības līgumu 
ar Svisločas rajona izpildkomiteju Baltkrievijā, tad jau augustā 
(ja izdosies sakārtot visus dokumentus) vai arī rudens 
brīvdienās skolēnu un skolotāju delegācija dosies iepazīties 
ar skolēniem Baltkrievijā.

Gaidot skolēnus, četros kabinetos tiek veikts kosmētiskais 
remonts, lakota grīda sporta zālē, kā arī veikti citi darbi. 

Ja runājam par skolotājiem, tad gandrīz nekādu izmaiņu 
nebūs. Jūs jau droši vien presē lasījāt par mūsu absolventu 
rezultātiem centralizētajos eksāmenos - 83 % no visiem 
vērtējumiem ir ABC līmenī (tāpat kā iepriekšējā mācību gadā). 
Tas ir ģimnāzijas līmeņa rādītājs un vēlreiz pierāda, ka mums ir 
ļoti pieredzējuši un talantīgi skolotāji, kuri spēj sniegt skolēniem 
kvalitatīvas zināšanas.

Tā kā visā valstī samazinās skolēnu skaits, šī problēma aktuāla 
arī mums. Šobrīd izskatās, ka mūsu skolās varētu būt par 30 
skolēniem mazāk. Pēdējos gados skolas beidzēju skaits ir lielāks 
nekā to, kas uzsāk mācības, kā arī  apmēram 5 skolēni katru gadu 
ar vecākiem dodas dzīvot uz ārzemēm.

Ceru, ka tuvākajā laikā skolā tiks uzstādītas video novērošanas 
kameras, kas nodrošinās gan skolēnu drošību, gan iekšējo 
kārtības noteikumu ievērošanu. Septembrī plānots nomainīt 
apkures katlu, kurš savu laiku nokalpojis.

Domāju, visi esam iepriecināti, ka tūlīt iegūsim gājēju celiņu 
no ciemata centra uz skolu, kas atkal ir liels ieguvums skolēnu 
drošībai uz ceļa.

Bērsteles skolā jau pavasarī tika izbūvēts gājēju 
celiņš uz skolu, kā arī nomainīts apkures katls, kurš nodrošinās  
skolēniem siltākas telpas. Šobrīd notiek telpu kosmētiskais 
remonts. Tiek iekārtota vēl viena pirmsskolas apmācības grupa, 
jo, ņemot vērā skolēnu skaitu, piecgadīgo un sešgadīgo grupas 
tiks sadalītas. Diemžēl, šogad neizdevās izveidot 1. klasi, jo visi 
Viesturu pagastā dzīvojošie nākamie pirmklasnieki izvēlējās 
mācīties Pilsrundāles vidusskolā.

Svitenes skolā klašu komplektu skaits paliks tāds pats: 
divas apvienotās sākumskolas klases un divas pirmsskolas grupas. 
Arī šajā skolā tiek veikts kosmētiskais remonts mācību kabinetos, 
kā arī, lai nodrošinātu siltākas telpas, aktu zālē tiks siltināti logi. 
Tāpat tiks nomainīti vairākos kabinetos vecie elektrības vadi. Kā 
jau jūs zināt, šobrīd tiek izstrādāts projekts Svitenes pagastmājas 
rekonstrukcijai, kura rezultātā skolēni no muižas telpām varētu 
pāriet uz siltākām un skolēniem un bērniem piemērotākām 
telpām.

mūzikas un mākslas skolā plānots sākt realizēt 
jaunu programmu - vijoles spēle. Šobrīd šī programma ir 
iesniegta licences saņemšanai. Gaidām jaunus audzēkņus arī 
pārējās profesionālās ievirzes programmu 1.klasēs.

Šogad mācību gads sākas netradicionāli - 3. septembrī. 
Gaidīsim visus uz svinīgo pasākumu  Pilsrundālē, Svitenē un 
Bērstelē  plkst. 9.00. 

Uz tikšanos!
Anda Liškauska, 

Pilsrundāles vidusskolas direktore 

SVITENES SKoLĀ
Ik gadu klašu telpu grīdas nolietojas un ir jāatjauno dēļu 

krāsojums. Priecē, ka šāds darbs vairs nav jāveic mākslas 
klašu telpās, kur iepriekšējā mācību gadā projekta „Radošās 
industrijas” ietvaros tika noņemta gadiem krāsotā grīdas krāsa. 
Vienā telpā tika atjaunots oriģinālais parkets un blakus telpā labi 
saglabājušies grīdas dēļi izskatās kā no jauna ieklāti. 

Tā kā skola atrodas vēsturiskā muižas ēkā, te vēl joprojām ir 
krāsns apkure. No daudzajām apkures krāsnīm ik vasaru pa kādai 
notīrām kārtu kārtām krāsoto saplaisājušo eļļas krāsu. 

Aizkrāsoti ir gan parastie krāsns podiņi, gan glancētie. Šogad 
attīrījām krāsni 3.klases telpā. Biezā krāsu kārta aiztur siltumu 
un arī bojā krāsni. Lai to paveiktu, darbs prasīja lielu pacietību, 
bet ne visiem tā ir. Uzlabojumi jāveic arī vienai no skolas virtuves 

sienām. Remontu veic trīs skolas darbinieki K. Rencis, D. Kimeiša 
un E. Ragause. Atsevišķos darbos iesaistīti pagasta strādnieki. 

Skolas zālē un uz skatuves tiks siltināti logi. Otrajā stāvā 
daudzās telpās nomainīs veco elektroinstalāciju un apgaismes 
ķermeņus, kur tā nav mainīta no iepriekšējā gadsimta. 4,40 metru 
augsto griestu dēļ nepieciešams spēcīgāks apgaismojums. Šos 
darbus veiks speciālisti. Finansējums šiem darbiem būs par 
Austrālijas dāvinājumu mūsu skolai.

Kosmētiskais remonts skolā būs paveikts savlaicīgi, un jauno 
2012./2013.mācību gadu uzsākot visas telpas mazos pirmsskolas 
bērnus un skolēnus sagaidīs sakārtotas un sapostas.

Gunta Novika,
Pilsrundāles vidusskolas struktūrvienības Svitenes skola vadītāja 

TIEK IzSTRĀDĀTS SVITENES 
BĒRNUDĀRzA PRojEKTS 

Jūlija domes sēdē Rundāles novada deputāti apstiprināja 
lēmumu par investīciju projekta sagatavošanu Pilsrundāles 
vidusskolas Svitenes struktūrvienības pirmsskolas izglītības 
grupu mācību procesa nodrošināšanai bijušajā Svitenes 
bērnudārza ēkā „Pagastmāja”. 6.augustā noslēgts līgums ar SIA 
„Komunālprojekts Jelgava” par vienkāršotās renovācijas projekta 
sagatavošanu. 

„Lai sekmīgi sagatavotu projektu, ir izveidota darba grupa 
no Rundāles novada pašvaldības speciālistiem un pieaicinātām 
personām, tādām kā Pilsrundāles vidusskolas direktore Anda 
Liškauska, struktūrvienības Svitenes skola vadītāja Gunta 
Novika, ģimenes ārste Sandra Ārente - Lapsa, kurai ir prakses 
vieta „Pagastmājā”, un citām iesaistītajām pusēm. Kopā ar 
projektētājiem tiek spriests par optimālo telpu izvietojumu,” 
stāsta Rundāles novada domes priekšsēdētājs Aivars Okmanis, 
„šobrīd projektā ir paredzētas četras klašu telpas, kā arī telpas 
divām pirmsskolas vecuma bērnu grupiņām – 2-4. gadīgajiem un 
5-6. gadīgajiem bērniem. Atsevišķi tiks izvietots, tā saucamais, 
medicīniskais bloks, kur atradīsies ģimenes ārsta prakse, 
zobārstniecības kabinets, aptieka. Plānots, ka pagastmājā savu 
darbību turpinās arī frizētava.” Projektam jābūt izstrādātam 
sešu nedēļu laikā no līguma parakstīšanas dienas. Pēc tam sekos 
iepirkuma izsludināšana un rezultātu izvērtēšana. Ja piedāvājums 
iekļausies plānotajās izmaksās, tiks ņemts aizņēmums Valsts kasē 
„Pagastmājas” renovācijai.

Kristīne Kociņa,  
sabiedrisko attiecību speciāliste

Apstiprināti ar Rundāles novada domes 2012.gada 26.jūlija sēdes 
lēmumu Nr.8 (prot. Nr.8)

SAISToŠIE NoTEIKUmI Nr.7
„Rundāles novada Teritorijas 

plānojuma 2012.-2025. gadam 
grafiskā daļa un Teritorijas 
izmantošanas un apbūves 

noteikumi”
Izdoti saskaņā ar Latvijas Republikas „Teritorijas plānošanas likuma” 
7.panta sestās daļas 2.punktu, Latvijas Republikas Ministru kabineta 

2009.gada 6.oktobra noteikumu Nr.1148 „Vietējās pašvaldības teritorijas 
plānošanas noteikumi” 47.punktu, Teritorijas attīstības plānošanas 

likuma 25.pantu.

1. Apstiprināt Rundāles novada Teritorijas plānojuma 
2012.-2025.gadam Teritorijas plānojuma grafisko daļu, 
Teritorijas izmantošanas un apbūves noteikumus saskaņā 
ar pielikumu. 

2. Saistošie noteikumi stājas spēkā nākamajā dienā pēc 
lēmuma publicēšanas laikrakstā „Latvijas Vēstnesis”.

Ar Teritorijas izmantošanas un apbūves noteikumiem 
un Grafisko materiālu „Rundāles novada teritorijas plānotā 
(atļautā) izmantošana” var iepazīties Rundāles novada domes 
mājas lapā www.rundale.lv sadaļā Pašvaldība => Teritorijas 
plānojums, Rundāles novada domē, Svitenes un Viesturu 
pagasta pārvaldēs)

Rundāles novada 
domes priekšsēdētājs                    Aivars Okmanis
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jŪLIjS – AKTĪVS mĒNESIS RUNDĀLES PILĪ
Jūlijs aizvadīts kā šīs vasaras karstākais mēnesis, ne tikai laika 

apstākļu, bet arī apmeklētāju skaita ziņā. 

11. jūlija pusdienlaikā pils pagalmā sabrauca vairāki Rolls Royce 
retro automobiļi, kas priecēja apmeklētājus un pils darbiniekus, 
kā arī vietējos iedzīvotājus. Jāatzīst, ka informāciju par tāda 
veida notikumiem saņemam pēdējā brīdī, tāpēc arī nav iespējas 
savlaicīgi izziņot visiem interesentiem.

Dažas dienas vēlāk, 14. jūlijā, pilī izskanēja XVIII Senās mūzikas 
festivāla noslēgums ar dažādiem koncertiem. Dienas pirmajā 
pusē bērnus priecēja radošās darbnīcas, bet pēcāk - koncerts 
Baltajā zālē, kā arī citi senās mūzikas koncerti visas dienas garumā 
dažādām klausītāju gaumēm. Vakara noslēgumā izskanēja 
tradicionālais noslēguma koncerts pils dārzā, kas beidzās ar krāšņu 
videoprojekcijas spēli uz pils fasādes.•

18. jūlijā norisinājās bijušā Bauskas rajona tūrisma uzņēmēju 
darba seminārs. Bauskas tūrisma informācijas centrs šādu 
pasākumu organizē jau otro gadu pēc kārtas, kas nu būs kļuvusi 
kā tradīcija, jo tūrisma uzņēmējiem tā ir laba iespēja satikties 
un izrunāt dažādus nozarei būtiskus jautājumus, kā arī dalīties 
pieredzē un apskatīt citus tūrisma objektus. 

Šoreiz darba seminārs norisinājās Rundāles pils apkārtnē un 
interesentiem bija iespēja iepazīsties ar pils apkārtnē piedāvātajiem 
tūrisma pakalpojumiem. Dienas laikā tika apskatīta Baltā māja, 
Rundāles pils un dārzs, interesenti iepazinās ar elektromobiļa 
pakalpojumiem, ko piedāvā IK „Somnium”, kā arī laivošanas 
iespējām pils dīķī, ko šogad pirmo reizi organizē IK „Gustame”, 
tikšanās noslēdzās viesu mājā „Vīnkalni”, kur noritēja aktīva 
diskusija par dažādiem tūrisma nozarei svarīgiem jautājumiem. 

Mēneša otrajā pusē sekoja liels karstuma un negaisu 
periods – rozes dārzā bija mazliet sagurušas, bet lietus atkal 
deva spēku, lai tās atgūtos un turpinātu priecēt ikvienu 
apmeklētāju. Laika apstākļi netraucēja mūsu speciālistiem 
veikt iesākto – jūlijā tika uzsākti pils ziemeļrietumu puses 
vēsturiskā mūra atjaunošanas darbi. Zemes atrakšanas procesā 
atklājās 19.gs. siltumnīcas pamati, tāpat arī mūris tika atbrīvots 
no velēnas. Mūrim plānots izbūvēt jumtiņu, kas to saudzēs 
no laika apstākļu ietekmes un saglabās pēc iespējas ilgāk. 

Jāatzīmē, ka pirms dažiem gadiem pils ziemeļaustrumu 
pusē tika veikti rakšanas darbi, kuru rezultātā muzeja 
speciālisti atrada izmūrētu hercoga siltumnīcas gaisa 
apkures kanālu. 

Jūlija sākumā novada jauniešu NVO „Eureka” bija 
ieradušies uz tikšanos, lai paustu savu ideju par Annas 
dienas gadatirgus tradīcijas atjaunošanu. Ideja tika 
atbalstīta un 28.jūlijā jaunieši savu ieceri realizēja. 
Sākotnējā ideja bija apsveicama, taču laika pasākuma 
organizēšanai bija atlicis diezgan maz, tādēļ, iespējams, 
nerealizējās viss iecerētais. Katrā ziņā jaunieši ir 
apņēmības pilni un ceram, ka nākamajā gadā tiks 
ņemta vērā šīgada pieredze un pasākums izdosies vēl 
labāks. Mēs arī turpmāk esam gatavi atbalstīt Rundāles 
novada jauniešus ar padomiem un idejām!•

11. septembrī plkst. 13:00 Biljarda zālē Rundāles 
pils muzejs aicina uz vispārējās apmācības semināru 

“Informācijas drošības izpratnes programma”. Semināru vadīs 
vieslektors Egīls Stūrmanis no CERT.LV (Informācijas tehnoloģiju 
drošības incidentu novēršanas institūcija). Seminārs iecerēts 
informāciju tehnoloģiju drošības sapratnes veicināšanai. Šis ir 
bezmaksas seminārs, uz kuru tiek aicināti ne tikai valsts iestāžu 
un pašvaldību darbinieki, bet arī visi citi interesenti, kuriem rūp 
sava un citu drošība elektroniskās informācijas (interneta) telpā. 
Ja vēlaties apmeklēt semināru, aicinām iepriekš pieteikties: 
lgeidans@hotmail.com; mob.t.: 26412760 (Ludis Geidāns)

Informāciju sagatavoja:

Apmeklētāju apkalpošanas un sabiedrisko attiecību nodaļa

Attēlā: Zemes atrakšanas darbi no pils ziemeļrietumu puses 
vēsturiskā mūra /Foto: A.Jutus/

29.SEPTEmBRĪ GĀzĪS 
PoDUS RUNDĀLĒ

29.septembrī Rundāles novada Pilsrundālē notiks 
pirmais Zemgales stāstnieku festivāls ar nosaukumu „Gāž 
podus Rundālē”. Tas ir ilgi lolots un gaidīts pasākums, kurā 
piedalīšos gan kā mājas saimniece, gan kā stāstniece, jo 
Pilsrundāles bibliotēka ir viena no 18 Latvijas bibliotēkām, 
kura nes UNESCO LNK Stāstu bibliotēkas nosaukumu.

Zemgales stāstu festivāla ideja radās pirms četriem 
gadiem, kad vajadzēja izplānot stāstu pasākumus bibliotēkā 
vismaz uz diviem gadiem. Toreiz tas likās pašsaprotami, ka 
Pilsrundālē jābūt šādam pasākumam, bet ar nosaukumu 
„Zied rozes Rundālē”. 

Pirmais solis uz festivālu bija Stāstu bibliotēku vasaras 
skola, kad uz Pilsrundāli atbrauca 24 cilvēki: bibliotēku 
pārstāves, UNESCO LNK projekta vadītājas un stāstniecības 
eksperti Latvijā. Radošās un ražīgās trijās dienās spējām 
izstrādāt festivāla koncepciju, lai iesniegtu projekta 
pieteikumu VKKF. Taču dzīve nebūtu īsta, ja viss notiktu 
kā uz burvja mājienu un mūsu ideju uzreiz atbalstītu, bet, 
ja kaut kam patiešām jānotiek, tad tas noteikti notiks: tā 
rakstīts Mērfija likumu grāmatā un, pateicoties GRUNTVIG 
projektam „GRAND TREASURES”, saņēmām finansējumu no 
citas puses un jau esam tuvu tam, lai festivāls notiktu pie 
mums.

Tās būs 3 dienas Pilsrundāles jaunajā zālē, Baltajā 
mājā un Svitenes Saules dārzā. Pie mums ieradīsies viesi 
no Polijas, Portugāles, Grieķijas, Igaunijas, Spānijas, kuri ir 
iesaistīti šajā brīnišķīgajā projektā „Grand Treasures”, kura 
pamatdoma ir saglabāt tos nemateriālos dārgumus katrā 
dzimtā, ciemā, valstī, kas ir stāsti, atmiņas, dati un lietas 
no tuvinieku dzīves, kurus 21.gadsimtā var digitalizēt un 
parādīt tik daudziem šajā pasaulē, jo tie nes vēstījumu 
nākamajām paaudzēm. Pie mums ieradīsies daudzi 
stāstnieki no Kurzemes, Zemgales, Vidzemes, tāpat Stāstu 
bibliotēku pārstāves un citi interesenti, kuri vēlas stāstīt un 
māk arī klausīties. 

Festivāla programmā būs lekcijas, meistarklases, 
prezentācijas, radošās darbnīcas un danči ar mūziku, 
jo mācīsim latviešu rotaļas un dejas. Sāksim ar festivāla 
atvēršanu Jaunajā zālē, bet turpināsim ar Cepļa atvēršanu 
Baltajā mājā, jo vēlamies sakrāt savus stāstus podā, ko 
simboliski ieraksim nākotnei, lai šāds festivāls izdotos arī 
turpmāk. 

Festivālu turpināsim Svitenē Miķeļdienas Lielajā andelē, 
kurā noteikti uzstāsimies publikas priekšā, jo stāstiem patīk, 
ja tos stāsta, bet vakarēsim Baltajā mājā, kas visiem atmiņā 
palikusi ar saviem labajiem saimniekiem.

Festivālā gaidīti visi, kā lieli, tā mazi, jo stāsti ir dažādi 
un stāstnieces arī. Mums ir vairākas bibliotekāres, kuras 
lieliski strādā ar bērniem, man pašai patīk stāsti ar gudru 
domu, bet būs jau arī ārzemju viesi, kuri noteikti priecēs ar 
savu kolorītu un citu temperamentu.

Nāciet klausīties, stāstīt un gāzt podus!

Aelita Ramane,
Pirmā Zemgales stāstu festivāla saimniece

Tveicīgā 28.jūlija dienā Rundāles pils bijušajā austrumu 
ābeļdārzā notika jauniešu biedrības „Eureka” rīkotais Annas 
dienas gadatirgus. Sākotnēji domājām tirdziņu rīkot tikai ar 
novada iedzīvotājiem kā tirgotājiem, bet mazās aktivitātes dēļ 
aicinājām sava aroda pratējus no visas Latvijas, kopā sapulcinot 
28 tirgotājus. 

Īpaši liels prieks mums bija par četriem tirgotāju stendiem, 
kuros tirgojās mūsu novada ļaudis – Ilga Buzēna ar skaistajām 
gleznām, Vilnis Jansons ar bišu medu, Rundāles novada domes 
kolektīvs ar pašgatavotajiem labumiem – svaigi ceptu maizīti, 
pankūkām ar ievārījumu, mazsālītajiem gurķīšiem, un jauniešu 
biedrība „Mums pieder pasaule” ar dārza veltēm.

Bijām parūpējušies arī par aktivitātēm 
bērniem – radošo darbnīcu, kurā darbojās arī 
vecāki, no īpašas miltu masas, veidojot to, ko sirds 
vien vēlas un priecājoties par paveikto, jo citējot 
vecākus – „Ko tādu katru dienu nesanāk darīt”.

Piedāvājām iespēju izklaidēties arī aktīvāk – 
šaut ar loku, staigāt ar koka kājām, mest bumbiņas 
laimes lācī, un lēkt ar auduma maisiem. Iecerētās 
gaiļa ķeršanas sacensības gan tomēr izlēmām 
nerīkot, jo lielā karstuma dēļ bija žēl Pičūginu 
ģimenes sponsorētā gaiļa. 

Mierīgākai atpūtai visas dienas garumā bija 
iespēja vērot mūsu novada amatierkolektīvu 
uzstāšanos, un koktēlnieku Gaiti Putānu darbībā, 
kurš veidoja Annas dienas simboliku.

Paldies, gribam teikt Rundāles novada domei 
un Rundāles pils muzejam, ka noticēja mums 

un deva „zaļo gaismu”. Novada amatierkolektīviem – Svitenes 
folkloras kopai, „Šurpu turpu” dejotājiem, „Magnoliju” dāmām, 
Austrumu deju kolektīvam un Bērsteles amatierteātrim. Un, 
protams, paldies to vadītājiem, par veltīto laiku un darbu!

Lielāko paldies mēs vēlamies teikt – Pičūginu ģimenei, Kociņu 
ģimenei, Lilitai Lauskiniecei, Antrai Zelmenei, Gaitim Putānam, 
Jānim Liepam, Aigai Vangalei, Sandrai Kerēvicai un Artūram 
Lūkam. Paldies, ka neatteicāt materiālu palīdzību, padomu, 
palīdzīgu roku un labu vārdu!

Neskaitot mūsu rīkotās Vasaras skolas, šis bija pirmais mūsu 
biedrības rīkotais pasākums. Atskatoties uz padarīto, aizmirstās 
negulētā nakts, darba pilnais mēnesis un likstas, jo esam 
apmierināti un gandarīti ar paveikto. Prieks ir par iegūto pieredzi 
un profesionāļu ieteikumiem, kuri mums noderēs turpmākajos 
darbos.

Sintija Benuža,
NVO „Eureka” valdes locekle

"EUREKA" ANNAS DIENAS GADATIRGUS 

Attēlā: NVO „Eureka” vadītā bērnu radošā darbnīca Annas 
dienas gadatirgū guva interesi gan lielo, gan mazo vidū 

/Foto: K.Kociņa/

PARAKSTĪTS LĪGUmS PAR PRojEKTA 
„VIETĒjo PRoDUKTU ATTĪSTĪBA VIDUS BALTIjĀ” UzSĀKŠANU

10.augustā parakstīts līgums par Latvijas – Lietuvas 
pārrobežu sadarbības programmas 2007.-2013. projekta „Vietējo 
produktu attīstība vidus Baltijā” uzsākšanu (projekta Nr. LLIV - 
340). 

Projekta ietvaros tiks rekonstruēts esošais stāvlaukums pie 
Rundāles novada domes ēkas Pilsrundālē, paredzot 34 vietas 
vieglajām automašīnām, 3 autobusiem, statīvu velosipēdiem. 
Savukārt blakus tam paredzēts ierīkot 11 tirdzniecības vietas ar 
nojumi, koka galdiem un soliem tirgotājiem. 

Šādas tirdzniecības vietas plānots veidot kā alternatīvu vietu 
parastajiem tirgiem – vietu, kur pulcēties cilvēkiem, lai satiktos, 
apmainītos ar pieredzi, informāciju, izklaidētos un, protams, 
tirgotu un pirktu vietējos produktus. Vietējiem ražotājiem tiks 
piedāvāti apmācību kursi. 

Lai padarītu jaunradītos tirgus pazīstamus, atvērtus un 
pieejamus gan tirgotājiem, gan vietējiem pircējiem, gan viesiem, 
tiks izstrādāts zaļā tirgus logo un sauklis, iepakojuma paraugi, kā 
arī informatīvās plāksnes un reklāmas norādes.

Plānots, ka tirdzniecības vietas būvniecība, rekonstrukcijas 
darbi un tirdzniecības vietu iekārtošana tiks pabeigta nākamajā 
gadā. 

Kristīne Kociņa,
Sabiedrisko attiecību speciāliste
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RUNDĀLES NoVADA SAKoPTĀKĀ SĒTA 2012
Konkursa „Rundāles novada Sakoptākā sēta” vērtēšanas 

komisija, kā jau iepriekšējos divus gadus, pēc jāņiem 
izbrauca vērtēt novada saimniecības, sētas, daudzdzīvokļu 
mājas, mazdārziņus un tirdzniecības un servisa uzņēmumu 
teritorijas. Komisija tika sadalīta trīs grupās: 

1.grupa, kuras vadītāja ir Attīstības nodaļas projektu 
speciāliste Ludmila Knoka un grupas locekļi Nauris Brūvelis, 
Jānis Šulcs un Silva Mežkaucka, vērtēja lauku saimniecības un 
viensētas;

2.grupa, kuras vadītāja ir Attīstības nodaļas vadītāja Inta 
Klīve un grupas locekļi Jānis Liepa un Gunta Šurna, vērtēja 
ģimenes mājas apdzīvotās vietās; 

3.grupa, kuras vadītājs ir domes priekšsēdētājs Aivars 
Okmanis un grupas locekļi Arvīds Pēkalis un Vija Ripa, vērtēja 
mazdārziņus, daudzdzīvokļu mājas un tirdzniecības un servisa 
uzņēmumu teritorijas. 

Gadu no gada novada ģimenes paveic arvien 
vairāk māju sakopšanā

Rundāles pagastā apskatot Pilsrundāles ciemata Upmalas 
ielas un Līvānu ielas sētas, redzējām tās pašas sakoptās sētas, 
kur katru gadu saimnieki ir rūpīgi darbojušies, lai viņu sētas un 
arī novads kopumā izskatītos pievilcīgāks. Jāuzteic Voroņinu 
ģimenes veikums mājas „Krastmalas” apkārtnes sakopšanā.

Ļoti kārtīgi appļautas arī ielas abas puses un upes mala. 
Savu māju teritorijas ir sakopuši un uztur kārtībā arī Maijas 
Vecvagares „Īves”, Buzēnu ģimenes „Liepkalni”, Purvišķu ģimenes 
„Zemdegas”, Augstkalnu ģimenes „Prīmulas”, Elgas Lazovskas  
„Vēji”, Ostrovjonoku ģimenes „Pīlādzīši”. Patīkami redzēt, ka 
māju apkārtnēs, kas neizcēlās ar sakoptību, to iemītnieki sāk 
darboties un iznākumā ir vēl par dažiem sakoptiem stūrīšiem 
vairāk: „Madaras”, „Kurzemītes”. 

Ziedoņos un Priedītēs arī šogad atzinības pelnījuši vairāku 
sētu īpašnieki: Emerita Buķele, „Straumēni”, Aivars Linde, 
„Aivari”, Ruķeru ģimene, „Muižnieki”, Šteinu ģimene, „Upītes”. 
Lepšās komisijai patika ģimenes māja „Mileikas”, kas katru 
gadu nemainīgi tiek uzturēta kārtībā. Saulainē šogad lietus dēļ 
neiegājām katrā sētā aprunāties ar īpašniekiem, bet, braucot 
garām, pamanījām, ka joprojām rit labiekārtošanas darbi Šnitku 
ģimenes mājas „Skujas” apkārtnē. Jumburgu ģimene savus 
„Vidzemniekus”, Jāņa Šulca ģimene „Ozolus”, kā arī pārējie 
Līvānu māju īpašnieki kopj un uztur savas teritorijas. Dažiem tas 
izdevies labāk nekā citiem, bet ir vērts censties un ar rezultātu 
iepriecināt sevi un citus. Sakoptas ir īpašnieku Krūmiņu ģimenes 
un Saltupu ģimenes māju „Egles” un „Eversi” apkārtnes pie 
Bauskas virsmežniecības. Var redzēt, ka sētu saimniekiem ļoti 
rūp savu māju teritorijas estētiskais noformējums. Konkursa 
komisija, apmeklējot Svitenes pagasta sētas, bija gandarīta, ka 
nemainīgi sētu īpašnieki cenšas gadu no gada paveikt vairāk 
un vairāk apkārtnes sakopšanā un atkal ir kārtīgas un sakoptas 
māju apkārtnes Burcevu ģimenei „Līvi”, Švedas Anitas „Vītoli”, 
Dzintara Geršberka „Ezerkrasti”, Dzintara Mackeviča „Sargi”, 
Silvas Mežkauckas „Kadiķi”, Noviku ģimenes „Lauras”, Austra 
Vennera ”Indrāni”, Ārijas Kučinskas „Straumes”. Ir gan izveidotas 
jaunas māju norādes zīmes, gan iekārtoti apstādījumi, top dīķīši, 
tiek stādīti koki un krūmi. Pašaizliedzīgi tiek koptas jau esošās 
labiekārtotās teritorijas.

Viesturu pagasta Bērsteles ciemā gar autoceļu Jačūni-
Bērstele notiek apgaismojuma izbūves darbi un tiek noņemti 
vecie elektrības stabi un izbūvēts kabelis. Izskatās mazliet pēc 
izrakņātas teritorijas, bet redzams, ka mājas Dārza ielā 1 un 
mājas Lauras apkārtnes ir sakoptas. 

Ir arī dažas nesakoptas un aizaudzētas sētas kā, piemēram, 
pretī Bērsteles pamatskolai esošais īpašums Bērsteles māja - 
5, kas ir pamatīgi aizaudzis. Īpašniekam vajadzētu piestrādāt 
pie tā, lai apkārtni sakoptu. Drīz sāksies skola un visiem, gan 
bērniem, gan bērnu vecākiem, gan skolotājiem jāiet garām tik 
nesakoptam īpašumam. Turklāt, nezāles izsējas pa visu tuvāko 
kaimiņu sētām. Viesturu ciemā Liepu ielā Valdas Ūdres īpašumā 
ir iekārtots veikals un mājas un veikala apkārtne vienmēr ir 
kārtīgi sakopta, tāpat kā arī citas sētas: Aivara Garanča mājas 
apkārtne, Kaspardenu ģimenes mājas apkārtne. 

Komisija apmeklēja arī pagājušā gada konkursa „Rundāles 
novada Sakoptākā sēta” laureātus. Atkal viņi pārsteidza ar 
jauniem labiekārtojuma elementiem: puķu dobēm, atpūtas 
vietām, koku un krūmu stādījumiem:

	Bobrovu ģimene ”Enitēnos”  Pilsrundālē iekārtojusi 
romantisku lapenīti, sākusi veidot jaunus stādījumus, kā 
paši saka „parku” un iekārtojusi jaunas puķu dobes, kā arī 
viss jau iepriekš izveidotais tiek uzturēts ļoti labā kārtībā.

	Šulcu ģimene mājas „Šulci” Saulainē teritorijas labiekārtošanā  
gada laikā ir centīgi strādājuši. Zālājs ir kļuvis zaļāks, puķes 
dobēs  krāšņākas, dīķī uzziedējušas pasakainas  ūdensrozes 
un sakņu dārzā aug veselīgi dārzeņi.  

	Žannas un Ģirta Matulēviču ģimenes mājas „Krasti” Svitenē 
apkārtnes uzpošana un iekārtošana turpinās. Tapusi jauna 
āra nojume. Koši zied saimnieka mīļākās puķes podos – 
begonijas un vēl košāk Žannas lolojumi: rozes, lilijas un citas 
dārza puķes. 

Inta Klīve,
Attīstības nodaļas vadītāja

Skarbs vērtējums par nesakoptajiem 
mazdārziņiem, daudzdzīvokļu māju iedzīvotāju 
un uzņēmēju kūtrumu savas teritorijas kopšanā

Jau trešo gadu pēc Rundāles novada izveidošanas tiek organizēts 
konkurss „Rundāles novada Sakoptākā sēta’’. Jūlija nogalē vērtēšanas 
komisijas locekļi – Aivars Okmanis, Vija Ripa un Arvīds Pēkalis – 
apsekoja Rundāles novada mazdārziņus, daudzdzīvokļu māju, 
tirdzniecības un servisa uzņēmumu teritorijas.

Apsekošana tika sākta ar daudzdzīvokļu mājām Pilsrundāles 
ciematā. Praktiski, šo trīs gadu laikā nekas nav mainījies, teritorijas 
sakopšana ir apsaimniekotāja pārziņā. Pie mājām jauni puķu stādījumi 
arī nav izveidoti. Paldies Aigai Vangalei par skaisti noformēto balkonu, 
kas krāšņi izceļas ar puķu daudzveidību uz pārējo balkonu fona (dažus 
rotā veļas „kompozīcijas”).

Pilsrundāles mazdārziņu masīvā, salīdzinot ar iepriekšējiem 
gadiem, dārziņi ir vairāk sakopti: ir appļauts zāliens, izzāģēti vecie 
un sausie koki, izravētas nezāles. Ir arī nekopti un aizauguši dārziņi, 
kam nav saimnieku. Jāatzīmē, ka mazdārziņu īpašnieki un nomnieki, 
kas ilgstoši nekopj un aizaudzē dārziņus ar nezālēm, tas ir, neveic 
obligātos zemes apsaimniekošanas pasākumus – zāles pļaušanu un 
nezāļu apkarošanu, tiks saukti pie administratīvās atbildības saskaņā 
ar Latvijas Administratīvo pārkāpumu kodeksa 51. un 103. pantu.

Patīkami iegriezties Saulaines ciemata mazdārziņu masīvā. Katru 
gadu komisiju šeit pārsteidz ar kaut ko jaunu. Daudz vairāk šogad 
cilvēki ir pievērsušies cīņai ar „tauksakni’’, kas bija izplatījusies daudzos 
dārziņos. Neskatoties uz labu kopējo iespaidu, arī šeit ir daudz 
aizaugušu dārziņu un arī brīvo mazdārziņu, ko var dabūt nomā.

Daudzdzīvokļu mājas Saulaines ciematā tiek apsaimniekotas, 
appļauts zāliens. Pie dažu māju logiem ir nedaudzi puķu stādījumi, 
iespaids, ka iedzīvotāji ir kūtri, lai labiekārtotu un izdaiļotu savu dzīves 
vidi.

Svitenes ciemata daudzdzīvokļu mājas un mazdārziņu masīvs 
ir visnepievilcīgākais uz pārējo novada daudzdzīvokļu māju fona. 
Arī tirdzniecības uzņēmumu teritorijas Svitenē nevar lepoties ar 
sakoptību, it sevišķi veikala „Svitene” iekšpagalms.

Mazdārziņu masīvā Svitenē, trīs gadu laikā, sakoptības līmenis 
ir gājis mazumā. Tikai neliela daļa dārziņu ir apstrādāti, appļauti (kā 
piemēru var minēt Veltas Kočajevas dārziņus).

Nesakopto mazdārziņu īpašnieki un nomnieki arī Svitenē var tikt 
saukti pie administratīvās atbildības saskaņā ar Latvijas Administratīvo 
pārkāpumu kodeksa 51. un 103.pantu. Pasteidzieties un vērsiet visu 
par labu.

Bērsteles ciemata mazdārziņu masīvā ir vairāk nekā simts dārziņu, 
visi tiek izmantoti, praktiski neredzējām nevienu pilnībā aizaugušu vai 
pamestu dārziņu. Lai gan dārziņi ne ar ko sevišķu neizceļas, var just, ka 
īpašnieki par tiem rūpējas un tos regulāri apstrādā. Netrūkst dārziņos 
arī puķu stādījumu. Īpatnība - šeit lielākā daļa dārziņu ir iežogota ar 
metāla žogiem (mantojums no Bērsteles sovhoza laikiem), kas bojā 
visu kopējo iespaidu.

Starp daudzdzīvokļu mājām ar savu sakoptību izceļas mājas: 
Nr. 15; 16; 18. It sevišķi šogad gribas uzteikt mājas Nr. 18 iedzīvotāju 
ieguldījumu labiekārtošanas darbos.

Viesturu ciematā ir tikai dažas daudzdzīvokļu mājas un to 
iedzīvotāji ir ļoti kūtri savas dzīves vietas labiekārtošanā. Mazdārziņi 
skaisti iekopti, daudz dažādu puķu, bet nelaime tā pati, kas Bērstelē, 
visi dārziņi „šķībi – greizi” iežogoti ar drāšu pinumiem. Nezāles tiek 
mestas kaudzē, grāvmalā.

Novadā daudz daudzdzīvokļu mājas ir ārpus ciematu robežām. 
Galvenokārt, tās ir mājas, kas celtas pie bijušām fermām. Arī šeit 
dzīvojošie cilvēki grib dzīvot skaistā un sakoptā vidē. Ar katru gadu 
sakoptības līmenis šajās mājās ir audzis uz labo pusi. Sevišķi vēlos 
atzīmēt iedzīvotāju rosību savas dzīves vietas sakopšanā pie mājām: 
Rundāles pagasta Silarāji, Apses, Papeles, Svitenes pagasta Kapūnas 
un Viesturu pagasta Birzes.

Visvairāk novadā ir tirdzniecības uzņēmumu teritorijas. Šo 
uzņēmumu vadītāji līdz šim nav veltījuši sevišķu vērtību pieguļošās 
teritorijas labiekārtošanā un sakoptībā. Lielu darbu apkārtnes 
labiekārtošanā un sakoptībā ik gadu iegulda viesu māju īpašnieki, 
tādējādi spodrinot novada tēlu. 

Vērtēšanas komisija izsaka lielu paldies visiem, kas aktīvi piedalās 
savas teritorijas sakopšanā un uzturēšanā kartībā. Atvainojamies, ka 
bijām tik skarbi savos vērtējumos un cerams, ka tiem, kam šogad 
neveicās ar sakopšanas darbiem, nākamgad būs labāki rezultāti.

Vērtēšanas komisijas vārdā  –   
Arvīds Pēkalis

Viss notiek!
Arī šogad komisija braukāja divas pilnas dienas, vērtējot 

novada lauku saimniecības un viensētas. Kopskaitā esam 
apmeklējuši 38 saimniecības un sētas. Šī gada komisijas 
kopējo iespaidu varētu izteikt divos vārdos: „Viss notiek!”. 

Tas ir ļoti pamanāmi, braucot tajās pašas mājas, kur esam 
bijuši iepriekšējos gados. Praktiski katrā vietā ir notikušas 
kādas izmaiņas, dažviet ir nomainīti jumti vai izbūvētas sienas, 
labiekārtoti ofisi, tiek būvētas pirtiņas, garāžas, celtas mājas, 
veidojas parki un arvien mazāk paliek ar nezālēm aizaugušo 
stūru.

Kaut kur ātrāk, kaut kur lēnāk, bet kopumā ir daudz 
pozitīvo izmaiņu. Joprojām pārsteidz cilvēku rodošā pieeja 
savu dzīves vietu apzaļumošanā un labiekārtošanā. Gandrīz 
vienmēr pēc vārdiem „Kas pa skaistumu!” sekoja vārdi „Kas 
pa darbu!”. Vēlme sakārtot savas dzīves vides apkārtni ir 
saprotama un apsveicama, jo praktiski visi cenšas izveidot 
savu mājvietu omulīgu un neatkārtojamu.

Šogad pamanījām vēl citu ļoti pozitīvu parādību – vairāki 
saimnieki saved kartība ne tikai savu īpašumu, bet arī „paķer” 
blakus esošos gadiem nekoptus stūrus. Tā arī savus darbus 
skaidroja vairāki saimnieki: „Es jau vairāk nevarēju izturēt šo 
aizaugušo lauku blakus savējai zemei – vismaz nopļausim, lai 
usnes nelido pa gaisu”. 

Protams, tas nav aicinājums ikvienam gaidīt, kad viņa 
aizlaistajā laukā ieradīsies kāds labsirdīgs cilvēks un savedīs 
kartībā svešu īpašumu. Bet, tomēr, zināmā mērā, tas ir 
neuzbāzīgs mājiens spēcīgākiem saimniekiem pievērst 
uzmanību blakus esošiem kaimiņiem – varbūt tieši Jūs kādam 
varētu izpalīdzēt savest savu zemi kartībā. Viensētās bieži 
vien dzīvo vientuļi vai pensijas vecuma cilvēki, kuriem nav 
pietiekamu tehnisko resursu izdarīt visu, kā pienākas.

31.jūlijā notika Rundāles novada „Sakoptākās sētas 2012” 
labas pieredzes brauciens pa Rundāles novadu. Sastādot 
maršrutu mēs vēlējamies parādīt dalībniekiem daudzveidīgās 
un interesantās novada lauku sētas.

Kopumā tika apciemotas astoņas saimniecības un katra 
vieta pārsteidza ar ko īpašu - vai tas būtu mājas arhitektūras 
risinājums kā Mežkazu ģimenes mājās “Kalti”, vai efektīvi 
izmantots un piemērots dabas reljefs kā Mintauta Buzena 
mājās “Avotiņi”, vai sīpoli divu dūru lielumā kā Janīnas 
Bobrovas mājās “Enitēni”. 

Liels paldies Martinkenu ģimenei (mājas “Meža Rūķīši”) par 
viesmīlīgo uzņemšanu, Inesei Ceplītei (zemnieku saimniecība 
“Līdakas”) par nezūdošo optimismu un sniegto iedvesmas 
devu, Viktorijai Punkai (mājas “Vecpalejas”), Ivetai Borkovskai 
(zemnieku saimniecība “Sintijas”) un Ivetai Burkānei 
(zemnieku saimniecība “Sējas”) par lielo ieguldīto darbu 
un skaistumu, kas tiek veidots un lolots gadu gaitā. Paldies 
visām saimniecībām un māju īpašniekiem par drosmi un 
uzdrīkstēšanos atvērt savas mājas durvis plašākai apskatei!

Ludmila Knoka,
Attīstības nodaļas speciāliste

FoTomIRKĻI

Plašāku ieskatu Rundāles novada sakoptāko sētu 
izvērtēšanas komisijas gūtajos iespaidos un foto mirkļos 

varat apskatīt www.rundale.lv sadaļā FOTO GALERIJA



iedzīvotājiem par to, ka visu vasaru jāskatās uz diviem melniem 
konteineriem, bet varbūt domāsim plašāk un skatīsimies tiem 
pāri uz debesīm?

Aelita Ramane ar palīgiem, šķirojot Jāņa Krūmiņa atvestos 
makulatūras krājumus – 39 maisus.

Akcijas uzvarētāji tiks noteikti katrā no četriem Latvijas 
reģioniem – Kurzemē, Latgalē, Vidzemē un Zemgalē. 
Rezultatīvākajām bibliotēkām papīrfabrika dāvinās fotoaparātus 
un piegādās kliņģerus, lai sasniegumu varētu nosvinēt kopā ar 
saviem apmeklētājiem. Turklāt ikviena bibliotēka par katriem 
nodotiem 500 kg makulatūras saņems veicināšanas balvu – 
fabrikā saražotu biroja vai mākslas papīru radošo darbnīcu 
organizēšanai. Akcijas mērķis ir atvieglot bibliotēkām no aprites 
izņemto grāmatu, periodikas izdevumu un citas makulatūras 
savākšanu un utilizēšanu, kā arī pievērst uzmanību papīra 
šķirošanas un otrreizējās pārstrādes esamībai un nepieciešamībai 
Latvijā.

Aelita Ramane,
Pilsrundāles bibliotēkas vadītāja
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PLENĒRS „RUNDĀLES VASARA 2012” un SVITENES GLEzNIECĪBAS SImPozIjS

Rundāles novada 
mākslas darbu 
kolekcijas 
jaunieguvumu 
izstādes atklāšana 
10. augustā Svitenes 
muižā

3. augustā mūsu novadā sākās Rundāles novada domes 
atbalstītais plastisko mākslu plenērs „RUNDĀLES VASARA 2012”, 
kurā aktīvi piedalās vietējie iedzīvotāji, Pilsrundāles mūzikas un 
mākslas skolas audzēkņi un iepriekšējā mācību gadā notikušā 
Radošo Industriju projekta dalībnieki.

Interesanti, ka plenērā ļoti aizrautīgi darbojas visa Zvirgzdu 
ģimene no Svitenes pagasta „Kalnu Anzēnu” mājām. Vairākus 
kilometrus garais ceļš līdz Svitenes muižai Māru un Raimondu 
Zvirgzdus netraucē ierasties uz nodarbībām kopā ar trim 
mazuļiem. Rasas, Irbes un mazā Roberta gleznojumi tika atzinīgi 
novērtēti arī izstādē Bauskas novadpētniecības un mākslas 
muzejā. 

Jāuzteic arī Katrīnas Dārtas un Krišjāņa Noviku, Līgas un 
Jēkaba Dičpeteru, Sanijas Kimeišas, Lauras un Adrianas Jonasu, 
Marijas Kitijas Škapares un Linarda Nākmaņa uzcītība un izturība 
darboties - gleznot plenērā ar smago gleznotāja studiju kasti.

Iemēģināsim roku un trenēsim aci arī mazo formu tēlniecības 
meistardarbnīcā (veidosim mālā animālijas žanrā) un grafikas 
meistardarbnīcā, strādāsim dažādās melnbaltajās tehnikās.

Latvijā un Eiropā pazīstami mākslinieki 
Svitenes glezniecības simpozijā

Mūsu māksliniekiem bija iespēja gūt pieredzi, vērojot arī 
profesionālo geznotāju aktivitātes, jo plenēra ietvaros no 5. līdz 
10.augustam notiek arī SVITENES GLEZNIECĪBAS SIMPOZIJS, uz 
kuru bija ieradušies Latvijā un Eiropā pazīstami mākslinieki.

7.augustā Svitenes pilī SIMPOZIJA teorētisko daļu vēroja 
un klausījās arī jaunie mākslinieki un viesi. Ar īpašu atsaucību 
tika uzņemts daudzpusīgā mākslinieka Tālivalža Muzikanta 
hronoloģiski izvērstais stāstījums par savu daiļradi un telpiskajām 

mākslas akcijām vēl pagājušā gadsimtā, kuras autors bija arī 
dokumentējis ar fotokameras palīdzību.

Jāuzsver, ka T. Muzikants ir ne tikai profesionāls keramiķis un 
akadēmisko izglītību ieguvis tēlnieks, bet arī labs gleznotājs. Tas 
ir līdzīgi kā ar pasaulē vispazīstamāko latviešu keramiķi daudzu 
starptautisko balvu ieguvēju Pēteri Martinsonu, kurš ir diplomēts 
arhitekts. Acīmredzot atšķirīgā izglītība māksliniekam sniedz 
iespēju iegūt orģinālu skatījumu.

Ļoti interesantas prezentācijas bija sagatavojušas 2007.gada 
rudens izstādes Mākslinieku Savienības balvas laureāte gleznotāja 
Maija Bērziņa un tēlniece un gleznotāja Ieva Muzikante, kura, 
ierodoties Svitenē, atveda un uzdāvināja Rundāles novada 
mākslas darbu kolekcijai savu tēlniecības darbu (viņas sirds 
dāsnums ir nepārvērtējams, jo mūsu kolekcijai tiek darināta arī 
liela glezna). 

Jāatzīmē, ka pie mums glezno vēl trešais tēlnieks – akadēmisko 
izglītību Ļeņingradā ieguvusī Dzintra Cepīte, kura piedalījusies 
daudzos gleznotāju plenēros.

Man ļoti interesanta šķita iepazīšanās ar Rolanda Krišjāna 
daiļradi; autors piedāvāja arī ļoti plašu vizuālo materiālu, kas 
sniedza pilnīgu pārskatu par gleznotāja gandrīz visos žanros 
darinātajiem darbiem. Man vistuvākās ir Rolanda gan Latvijā, gan 
citviet pasaulē atraisītā triepienā gleznotas īpaši atmosfēriskās 
ainavas.

Atgriežoties pie I. Muzikantes glezniecības, vēlos pieminēt 
viņas animālijas žanrā gleznotos darbus, kurus droši varētu 
nosaukt par suņu, kaķu un zirgu portretiem.

Jaunībā, kādā Parīzes galerijā, skatīju lielas gleznas ar 
milzīgiem dīvānos guļošiem daudzkārt palielinātiem kaķiem, kas 
mani emocionāli neuzrunāja, bet Ievas gleznotie suņuku portreti 
mani fascinē ar savu cilvēcisko emociju gammu.

Ļoti interesanta bija jaunās daudzsološās gleznotājas, 
Alekseja Naumova skolnieces Ances Gricmanes prezentācija ar 
viņas daiļrades filozofijas izklāstu. Ance bez glezniecības strādā 
arī melnbaltajā fotogrāfijā un video mākslā.

Noskatījāmies arī GOOLGE portālā pieejamo manas izstādes 
„ILLUMINATIONS” (2011.) video. SIMPOZIJA gaitā mākslinieki 
dalījās savā pieredzē profesionālo jautājumu risināšanā. Otra 
tēma bija saistīta ar glezniecības iemaņu apguvi jau bērnībā. Es 
iepazīstināju klātesošos ar Radošo Industriju projektā radītajiem 
gleznojumiem un dokumentālajiem fotoattēliem.

Baldones mākslas skolas dibinātājs (1988) un direktors 
T.Muzikants stāstīja par savu pieredzi darbā ar bērniem.

Jau vēlu vakarā pacilātā noskaņā noskatījāmies 1995.gadā 
Podnieka studijā radīto dokumentālo filmu „No kurienes mēs 
nākam, kas mēs esam, un kurp mēs ejam”. 

Filmā mākslinieciski augstvērtīgā formā atspoguļots Baldones 
bērnu mākslas skolas vesela gada projekts. Lai attaisnotu vārda 
SIMPOZIJS grieķisko izcelsmi, tukšojām vīnogu sulas un vīna 
glāzes. 

Senajā Grieķijā par SIMPOZIJU sauca jaunas vīna šķirnes 
degustēšanu un novērtēšanu; vīna kausu tukšoja tikai tempļu 
priesterienes, bet klātesošie grieķu augstdzimušie vīrieši sēdēja 
amfiteātrī un novērtēja, cik labs ir vīns, tikai vērojot, kādu 
iespaidu tas atstāj uz daiļo dzimumu. Un SIMPOZIJA ilgums bija 
neierobežots.

10.augusta pēcpusdienā Svitenes pilī atkal kopā pulcējās 
vietējie mākslinieki un mūsu viesi, lai atklātu Rundāles novada 
mākslas darbu kolekcijas jaunieguvumu izstādi. 

Mūsu unikālo kolekciju, kurā jau ir vairāku spožu latviešu 
gleznotāju, piemēram, Jurģa Skulmes, Īras Rozentāles, Mārtiņa 
Krūmiņa darbi tagad papildina Rundāles pils dārzā un Svitenē 
radītās gleznas.

Izcilu ainavu ar Rundāles pils atspulgu dīķa ūdens virsmā ir 
radījis plenēra glezniecības meistars Juris Ģērmanis, arī vidējās 
paaudzes plenērists Rolands Krišjāns mūs pārsteidz ar lielformāta 
gleznu, kurā atveidota pils lietainā dienā.

Rolanda talants un darba spējas ir vienkārši apbrīnojami. 
Turpretī Ance Gricmane un Īra Rozentāle kolekciju papildina ar 
harmoniskām abstrakcijām.

Rundāles novada mākslas darbu kolekcija iegūst arī Maijas 
Bērziņas, Dzintras Cepītes, Ievas, Tālivalža un Kristiāna Muzikantu, 
Lailas Melderes, Evas Miglinieces, Ineses Sudares, Kristīnes Selanes, 
Sintijas Kalējas, Mārtiņa Zālīša un Jāņa Jākobsona gleznas.

Mākslinieki ir priecīgi par radoši pavadīto laiku un pateicīgi 
par atbalstu Rundāles novada domei un Rundāles pils restorānam. 
Sirsnīgs paldies Rundāles pils muzeja direktoram Imantam 
Lancmanim par iespēju gleznot pils parkā un lietainā laikā – arī 
pils telpās.

Bet plenērs „RUNDĀLES VASARA 2012’’ turpināsies līdz 
25.augustam, dodot mums iepēju radoši izpausties gan Svitenes 
muižā, gan Rundāles pils dārzā.

Īra Rozentāle,
māksliniece

PILSRUNDĀLĒ jAU SAVĀKTI 1087 KILoGRAmI mAKULATŪRAS

Latvijas publiskās bibliotēkas kopā ar saviem apmeklētājiem 
aicināja pieteikties unikālā makulatūras vākšanas akcijā 
„Bibliotēka man, es bibliotēkai”, ne tikai atbalstot vietējo ražotāju 
un videi draudzīgu domāšanu un dzīvesveidu, bet arī cīnoties 
par bibliotēkai noderīgām balvām. „Akciju kopīgi organizē 
„Papīrfabrika „Līgatne”” un publisko bibliotēku attīstības 
projekts „Trešais tēva dēls”. Akcija turpināsies līdz 2012. gada 
31. oktobrim.

Arī Rundāles novada bibliotēkas piedalās, aicinot savus 
apmeklētājus un ciematu iedzīvotājus nodot nederīgos papīrus, 
bet līdz augustam Pilsrundāles bibliotēkā nodoti jau 1087 kg 
makulatūras un aktivitāte nemazinās.

Akcijas atbalstītāji Pilsrundāles bibliotēkā ir Jānis Krūmiņš, 
Lilita Lauskiniece, Imants Grunde, Līga Žukauska, Vija Ercena, 
Ints Lūsis, Anna Vasiļevska, Arnis Pūpols un daudzi citi, kuri, 
nepiesakoties salika speciālos konteineros, kas nolikti pretī 
bibliotēkai, nederīgus papīrus un vecas grāmatas. Liels paldies 
viņiem!

Daudziem ir grūti šķirties no padomju laikā vāktajām 
grāmatām, kuras nebija tik viegli iegādāties. Bija jāstāv rindā, jābūt 

grāmatu draugu biedrībās, un vienalga darbojās blata sistēma. 
Grāmatas tika mantotas no saviem vecākiem, bet 21.gadsimtā 
tās neviens vairs nevēlas lasīt, bet mājokļos aizņem lielāko 
telpas daļu. Arī bibliotēkām nepieciešamas jaunas grāmatas. 
Pilsrundāles bibliotēkas krājums jau nokomplektēts ar klasiķu 
daiļdarbiem, un jaunās grāmatas jāliek netradicionālā veidā, 
lai visām būtu vietas, tad kur lai liek to visu, ko iedzīvotāji grib 
atvēlēt? Kāda psiholoģe teica, ka arī bibliotekāri pārāk pieķeras 
vecajām grāmatām, kuras neviens nelasa jau gadus desmit vai 
divdesmit. Ne jau grāmatā esot vērtība, bet gan informācijā, ko 
tā sniegusi, emocijās, ko izjutām lasot. Tāpēc šī akcija piedāvā šīs 
grāmatas nodot pārstrādei, kas mazliet pasaudzēs Latvijas zaļā 
zelta patēriņu. Jūsu grāmatas nebūs vienkārši izmestas izgāztuvē, 
bet no tām iegūs jaunu papīru jaunām grāmatām.

Unikāli novadpētniecības materiāli
Saņemot makulatūru no Jāņa Krūmiņa mājām, pateicos par 

to, ka tagad bibliotēkas īpašumā nonākuši Mairitas Krūmiņas 
krātie materiāli par Rundāles un Svitenes pagastu, cilvēkiem 
un Rundāles pili. Savā laikā Mairitas kundze solīja tos nodot 
bibliotēkai, bet nepaguva… Taču visam savs laiks! Materiālu 
daudz - tie ir avīžu un žurnālu izgriezumi pat no 1985.gada 
“Komunisma ceļa”.  Rundāles ziņas sakrātas no pirmā numura, 
kad tās redaktore bija Inta Kamola.

Tas ir ļoti vērtīgs ieguvums, bet visvērtīgākās ir viņas atmiņas 
un pieraksti par dzīvi Rundālē, par kolhoza un sovhoza ikdienu. 
Ar lielu bijību izšķirstīju katru apdzeltējušo lapu un atradu 
mana tēva māsas aizpildītu anketu, kura strādājusi Svitenē par 
skolotāju. Vēlos atgādināt, lai rūpīgāk pārskatāt to, ko izmetat, 
jo tā varat izmest arī ko vērtīgu – piemiņas lietas, dokumentus, 
kancelejas piederumus. 

Pilsrundāles bibliotēka akciju turpinās vēl visu septembri. 
Lūdzu, iepriekš zvaniet uz bibliotēku, jo makulatūrai paredzētie 
konteineri pašlaik ir pilni un atbrīvosies tikai augusta beigās, 
kad saņemsim jaunas paletes. Atvainojos Zemzaru mājas 
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Silti sveicieni 
Rundāles novada 

augusta jubilāriem!
Pacelsim glāzes par gadiem
Tie kā svīres aiz apvāršņa zūd,
Par draugiem, par darbiem labiem,
Par brīžiem kopā būt.
Pacelsim glāzes par sāpēm,
Kas kopā ar nedienām gaist,
Par prieku, kas bijis pārpārēm,
Par šo mirkli, kas ir tik skaists.

/Gundega Salna/

90
Skaidrīte Jēkabsone

85
Raimonds Garoza

80
Boriss Birons

Skaidrīte Segliņa

75
Jevgeņija Brazjule

Marija Pīrāga
Genovaite Siņko

Jānis Stabiņš
Ilga Verbicka

70
Zinta Feldmane
Zigurds Gustiņš

Vija Skodžus

65
Irina Gridjuško

Vjačeslavs Gurejevs
Dzintra Matulēviča

Zigurds Pakšiņš

60
Aivars Ozoliņš

Anita Rence
Osvalds Stīrijs

55
Rima Kalniņa

Tatjana Svetiņina
Vitauts Vasiļus

50
Dmitrijs Galvoss
Māra Kreklēna

Raisa Kuruļenko
Vladimirs Piļukovs

Uģis Rozēns
Liena Stumbre

Sveicam jaundzimušos 
Rundāles novada 

iedzīvotājus un viņu 
vecākus!

mišela Adomaitīte
dzimusi 30.jūnijā

Aleksa Ioņina
dzimusi 19.jūlijā

Egija Sedi
dzimusi 27.jūlijā

Rihards mucenieks 
dzimis 7.augustā

„Rundāles novada ziņas” ir Rundāles novada domes informatīvs izdevums, kura iznākšanas laiks ir saistīts ar ikmēneša novada domes sēdi. Izdevums izdevniecībā tiek sagatavots 2 nedēļu laikā no katra 
mēneša pirmā datuma. Rundāles novada dome nenes atbildību par izdevējiestādes iespiešanas laiku. Aicinām arī novada iedzīvotājus kļūt par avīzes veidotājiem, iesniedzot aprakstus par interesantiem 
cilvēkiem, notikumiem, faktiem un citu aktuālu informāciju. Par rakstos minētajiem faktiem atbild autors. Iespiests Rīgā SIA „Apgāds Krasts”. Tirāža 2000 eks. Iedzīvotāji izdevumu saņem bez maksas. 
Avīze pieejama internetā www.rundale.lv. Avīzes veidotāja – Kristīne Kociņa:  e-pasts kristine.kocina@rundale.lv, tālr. 639 62 236. 

Automašīna Peugeot 807

Rundāles novada dome atklātā mutiskā izsolē ar augšupejošu soli 
pārdod automašīnu Peugeot 807, valsts reģ. Nr. HZ6411, 2005.izlaiduma 
gads, benzīns, krāsa zila. 

Sākumcena 3900.-LVL. Pieteikšanās līdz 30.08.2012. plkst.13.00 
Rundāles novada kancelejā.

Automašīnas apskati saskaņot ar Rundāles domes izpilddirektora 
vietas izpildītāju Aldi Marcinkeviču, zvanot pa tālr. 28609107 

Izsole notiks 2012.gada 30.augustā plkst.14:00.

„Punslavas 3”, dzīvoklis Nr.-1
Rundāles novada dome rīko izsoli - Rundāles novada pašvaldībai 

piekritī gam nekustamam īpašumam „Punslavas 3”, dzīvoklim Nr.-1 
daudzdzīvokļu mājā kadastra apzīmējumu 4076 900 0428, Rundāles 
pagastā, Rundāles novadā ar kopējo platību 46 kvadrātmetri.

Ar izsoles noteikumiem var iepazīties interneta vietnē www.rundale.lv 
un Rundāles novada domes kancelejā (Pilsrundālē 1, Rundāles pagastā, 
Rundāles novadā) darba laikā (darba dienās: no 8.00 - 12.00 un 
13.00 -17.00, pirmdienās līdz 18.30, piektdienās līdz 15.30).Informācija pa 
tālr. 63962298.

Kontaktpersona izsoles jautājumos – Aivars Okmanis, mob. tālrunis 
29441971.

Izsole notiks Rundāles novada domes telpās, 2.stāvā, domes sēžu zālē 
2012.gada 27.augustā plkst.16:00.

Īres tiesību izsole „Saulaine 23”, dzīvoklis Nr.27
Rundāles novada dome rīko īres tiesību izsoli nekustamam īpašumam, 

dzīvoklim Nr.27 daudzdzīvokļu dzīvojamā mājā „Saulaine 23”, Saulainē, 
Rundāles pag., Rundāle nov. - ar kopējo platību 67,5 m². 

Ar izsoles noteikumiem var iepazīties interneta vietnē www.rundale.
lv un Rundāles novada domes kancelejā (Pilsrundālē 1, Rundāles pagastā, 
Rundāles novadā) darba laikā (darba dienās: no 8.00 -12.00 un 13.00 -17.00, 
pirmdienās līdz 18.30, piektdienās līdz 15.30). Pieteikties izsolei līdz 2012.
gada 27.augustā plkst. 15:30

Informācija pa tālr. 63962298. Objekta apskates vieta un laiks – 
„Saulaine 23” dz.27, Pilsrundāle, Rundāles pag., Rundāles nov., pēc 
iepriekšējas vienošanās ar kontaktpersonu – Rundāles novada domes 
izpilddirektora v.i. Aldi Marcinkeviču, mob.tālr. 28609107. Izsole notiks 
Rundāles novada domes telpās, 2.stāvā, domes sēžu zālē 2012.gada 
27.augustā plkst.16:30.

IZSOLES

GAIDĀMIE PASĀKUMI
PILSRUNDĀLĒ:

Eiropas Kultūras mantojuma diena 
7.septembrī Mežotnes pilskalnā

Baltu vienības diena /Ūdens stāsti/
22.septembrī Mežotnes pilskalnā

zemgales stāstu festivāls „Gāž podus Rundālē”
29.septembrī Baltajā mājā 

SVITENĒ:
Latviskās dzīvesziņas mantojums 

23.septembrī plkst. 12.00 Svitenes tautas namā. Tikšanās ar Līgu 
Reiteri, Ventiņu stāstnieci, zāļu sievu, par to, kā uzlabot dzīves 

kvalitāti šodien

miķeļdienas Lielā andele Saules dārzā    
29.septembrī plkst.12.00 

BĒRSTELĒ:
Pasākums bērniem „Pietura pirms skolas” 

14.septembrī Bērsteles kultūras namā sadarbībā ar Bērsteles 
bibliotēku 

Klubiņš „Uz tasi tējas”, tēma – „No rudens veltēm...”
21.septembrī plkst. 17.00 Bērsteles kultūras namā

Radošo izpausmju pulciņa darbu izstāde 
„miķelīša rudens veltes” 

No 24. līdz 30.septembrim Bērsteles kultūras namā

Sākta pārtikas 
produktu izsniegšana 

trūcīgākajām personām
Zemkopības ministrija informē, ka Latvijā sākta Eiropas 

Komisijas (EK) 2012. gada programmas „Pārtikas produktu 
piegāde no intervences krājumiem labdarības organizācijām 
izdalīšanai vistrūcīgākajām personām” īstenošana. 

Šogad pārtikas pakās ir pilnpiena pulveris, makaroni, auzu 
pārslu biezputra ar ogām vai augļiem, pankūku milti, kartupeļu 
biezputra, griķi, manna, augstākā labuma kviešu milti un 
sautēta cūkgaļa. Iespēja saņemt pārtikas produktus ir trūcīgām 
ģimenēm vai atsevišķi dzīvojošām personām, kuras noteiktas 
saskaņā ar normatīvajiem aktiem par ģimenes vai atsevišķi 
dzīvojošas personas atzīšanu par trūcīgu. 

Papildus informācija pie Rundāles novada Sociālā dienesta, 
tālrunis: 63962148; mob. tālr.: 26674834

SAULAINES PRoFESIoNĀLĀ 
VIDUSSKoLA

2012./2013. mĀCĪBU GADĀ UzņEmS 
ŠĀDĀS IzGLĪTĪBAS PRoGRAmmĀS:

Ar pamatskolas izglītību:
1. Lauksaimniecība (lauku īpašuma apsaimniekotājs) – 4 gadi; 
2. Lauksaimniecības tehnika (lauksaimniecības tehnikas 

mehāniķis) – 4 gadi (jaunums);
3. Ēdināšanas pakalpojumi (ēdināšanas pakalpojumu 

speciālists) – 4 gadi; 
4. Autotransports (automehāniķis) – 4 gadi; 
5. Viesnīcu pakalpojumi (viesmīlības pakalpojumu speciālists) – 

4 gadi;
Pēc 7. klases 
Ēdināšanas pakalpojumi (pavāra palīgs) – 3 gadi; 
Ar vidējo izglītību: 
1. Sekretariāta un biroja darbs (klientu apkalpošanas speciālists) 

– 1,5 gadi (jaunums) ESF stipendija;
2. Ēdināšanas pakalpojumi (pavārs) – 1 gads (jaunums) ESF 

stipendija.
Tālrunis: 63925183, 63925179

E-pasts: saulaine@saulainespv.lv

Iespēja pieteikties uz zemes gabalu 
nomu Rundāles novadā:

RUNDĀLES PAGASTS
 2 zemes gabali Punslavās 0,25 ha un 0,33 ha 

 (k.nr. 4076 001 0077, 40760010091)
 1 zemes gabals Pilsrundālē garāžu teritorijā 0,0073 ha 

(k.nr. 40760030565)
 1 zemes gabals mazdārziņi Pilsrundālē 0,15 ha  

(k.nr. 40760030436)
 1 zemes gabals Pilsrundālē 0,61 ha  (k.nr. 40760030494)
 2 zemes gabali Pilsrundālē 0,12 ha un 0,3 ha (k.nr.40760020055)
 5 mazdārziņi Saulainē 0,35 ha 

 (k.nr. 40760080285, 40760080192, 40760080126, 40760080143)
 1 mazdārziņš pie Rītausmām (k.nr. 40760080228)

SVITENES PAGASTS
 1 zemes gabals pie Liksmaņiem 0,7 ha (k.nr. 40880010095)
 1 zemes gabals Svitenē 0,2 ha (k.nr. 40880080025)

VIESTURU PAGASTS
 4 zemes gabali Viesturos 0,59 ha 

 (k.nr. 40960040215, 40960040216, 40960040217)

Mūžībā aizgājuši
Tu esi uz mūžiem aizgājis
No šī dārza, no šīs mājas,
Tu esi uz mūžiem aizgājis

No pasaules.
/L.Brīdaka/

Nikolajs Šiškins  (20.06.1934 – 17.07.2012)
Arnis Banga  (06.07.1954 – 19.07.2012)
Oksana Uškura  (30.11.1975 – 24.07.2012)
Ingars Ļebedevs  (11.08.1992– 22.07.2012)
Aina Dūmiņa  (07.08.1927– 31.07.2012)
Andīna Bonāte  (02.01.1927– 01.08.2012)
Petrs Drevinsks  (08.10.1934– 07.08.2012)
Leonīds Frolovs  (26.03.1938 – 11.08.2012)
Jadviga Rimševica  (13.12.1938 – 11.08.2012)

Es pateicos tev, mīļā, labā skola,
 Par rīta sauli, ko mums liki plaukstās:

 Mēs paņemam no tavas klases sola
 Sev līdz ar sauli sapņu zvaigznes augstās.

/Jāzeps Osmanis/

Zinību dienā 
un jaunajā mācību gadā 

vēlam izglītības iestāžu vadītājiem, 
pedagogiem, skolēniem, audzēkņiem un 
viņu vecākiem dzīvesprieku, radošumu 

savu ieceruīstenošanā un darba sparu 
visu turpmāko mācību gadu!

Rundāles novada dome


